




3 اقتصادی

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

مخالف صادرات مواد خام معدنی هستیم
وزیر صنعت، معدن و تجارت با تأکید بر جلوگیری از صادرات مواد خام گفت:طی 
۱۰سال اخیر ۵میلیارد دلار صادرات سنگ آهن خام انجام شده و این در حالی است 

که در همین مدت برای واردات فولاد ۳۰میلیارد دلار هزینه شده است. 
محمدرضا نعمت زاده در دومین اجلاس بین المللی معدن و صنایع معدنی با بیان 
اینکه ما در کشور از حدود هفت تا هشت درصد معادن مطلع هستیم، گفت: البته به 
استثنای معادن نفت و گاز که در جنوب و شمال شرقی کشور هستند، ما به دلیل 

شرایط زمین شناسی اطلاع چندانی از دیگر معادن نداریم.
وی با بیان اینکه تاکنون ۴۸ میلیارد تن ذخیره اثبات شده به ثبت رسیده است، 
افزود: قطعاً این میزان بیشتر است و ما برنامه هایی را شروع کردیم تا اکتشافات عمقی 

را افزایش دهیم.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به وجود معادن مصالح ساختمانی و سنگ های 
ساختمانی در کشور گفت: ذخایر سنگ های تزئینی ساختمان که تاکنون کشف شده 
۱.۸ میلیارد تن است و ما حدود ۲.۸ میلیارد تن ذخیره شناخته شده سنگ آهن 

داشتیم و امیدواریم ذخایر بیشتری در شرق کشور داشته باشیم.
نعمت زاده با اشاره به اینکه اکتشافات را از شمال خراسان رضوی شروع کرده ایم، 
افزود: این اکتشافات تا دریای عمان در عمق ۲۰ کیلومتری انجام شده و به زودی 

نتایج آن ارائه می شود.
وی با اشاره به اکتشافات حدود ۱۲۰ هزار کیلومتر خطی ژئوفیزیک هوایی گفت: تا 

شهریور ۹۲، ۴۸۰ هزار کیلومتر به اکتشافات اضافه شده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه برنامه داریم سالانه ۳۰۰ تا ۴۰۰ هزار 
کیلومتر را مورد مطالعه قرار دهیم، اظهار داشت: باید مطمئن باشیم که کل سرزمین 
مورد اکتشاف قرار گرفته است. نعمت زاده ادامه داد: در سال ۹۲، ۱۰۰ پهنه اکتشافی 
به مساحت ۴۰۰ هزار کیلومترمربع آزادسازی کردیم که تا امروز ۳۰۰ هزار کیلومتر 
واگذار شده است. وی گفت: به دلیل وجود رادیواکتیو در یکی از معادن، سازمان انرژی 
اتمی اجازه فعالیت به ما نمی داد، به همین دلیل توافقی را انجام دادیم و قرار است به 
صورت مشترک در آن کار کنیم. وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه نزدیک 
به ۱۰۰ هزار کیلومتر مربع معادن امیدوارکننده داریم گفت: در زمینه تکمیل تولید 
زنجیره معادن همیشه متهم بوده ایم که این زنجیره تا محصول نهایی، تکمیل نیست 
و مواد خام معدنی را صادر می کنیم. در این راستا طرح هایی را به اجرا رسانده ایم. 
نعمت زاده با اشاره به اینکه در ۱۰ سال گذشته پنج میلیارد دلار صادرات سنگ آهن 
انجام شده است، گفت: اما در این مدت کشور  ۳۰ میلیارد دلار بابت واردات فولاد 
هزینه کرده است که این نشان می دهد ما چند برابر اندازه ای که مواد خام صادر کرده 
ایم، محصول نهایی به کشور وارد شده است. وی با اشاره به اینکه ظرفیت کنسانتره ۲۸ 
میلیون تن بوده است گفت: در سه سال گذشته ۱۶ میلیون تن به این ظرفیت اضافه 
شده و در سال آینده چهار میلیون تن دیگر هم افزوده می شود. وزیر صنعت، معدن 
و تجارت افزود: همچنین در بخش گندله ۲۱.۵ میلیون تن ظرفیت تولید داشتیم که 
۸ میلیون تن به آن اضافه شده و تا پایان سال آینده ۱۶ میلیون تن به بهره برداری 

می رسد و خوشبختانه در این بخش خودکفا می شویم.
نعمت زاده با اشاره به اینکه در آهن اسفنجی ۱۸.۷ میلیون تن ظرفیت داشتیم که 
در این سه سال ۶.۵ میلیون تن به آن اضافه شده و تا پایان سال به ۹.۵ میلیون تن 
می رسد، افزود: در بخش ذوب هم واحدهایی را راه اندازی کرده ایم و امیدواریم که به 

هدف چشم انداز که ظرفیت تولید ۵۵ میلیون تن فولاد است، دست یابیم.
وی با اشاره به معادن مس، سرب و روی گفت: در بخش سرب و روی یک معدن 
متوقف بود که اخیراً آگهی مزایده آن منتشر شده و به یک کنسرسیوم از شرکت های 

ایرانی واگذار شده است که شاید در آینده با طرف خارجی مشارکت کند.
وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به اینکه ظرفیت این معدن حدود ۱۶۵ میلیون 
تن است، گفت: یکی از وظایف ما تکمیل زنجیره تولید است زیرا وقتی صنایع به 

یکدیگر متصل شود، چندین برابر ارزش افزوده به دست می آید.
نعمت زاده در بخش محصول مس نیز با اشاره به اینکه باید محصول نهایی مانند 
کابل، سیم و سایر تکنولوژی های الکترونیک را صادر کنیم، گفت: ما ظرفیت های 
خوبی در صنایع پایین دستی آهن ایجاد کرده ایم و امیدواریم که کشور بی نیاز شده و 
صادرات انجام شود. وی ادامه داد: در هشت ماهه گذشته ۶.۵ میلیون تن آهن صادر 
کردیم و تا پایان سال به ۹ میلیون تن می رسیم در حالی که این مقدار را در سال 
های گذشته وارد می کردیم. همچنین واردات شمش، میلگرد و تیرآهن عادی هم 

متوقف شده است.

رئیس کل سازمان خصوصی سازی :

سهامعدالتهیچمشمولیحذفنمیشود
 رئیس کل سازمان خصوصی سازی از حفظ سهام عدالت تمامی 
ثبت نام شدگان قبلی در آزادسازی سهام عدالت خبر داد و گفت: 
سهام عدالت فوت شدگان نیز از بین نمی رود و به وراث آنها منتقل 

می شود. 
میرعلی اشرف عبدالله پوری حسینی در نشست خبری دیروز 
خود با خبرنگاران از حفظ سهام عدالت تمامی ثبت نام شدگان 
قبلی و مشمول سهام عدالت خبر داد و گفت: سهام عدالت فوت 

شدگان نیز از بین نمی رود و به وراث آنها منتقل خواهد شد.
وی ادامه داد: البته تعیین تکلیف افراد زنده و آزادسازی سهام 
عدالت  آنها در اولویت قرار دارد و پس از آن، رسیدگی به مدارک 
وراث برای آزادسازی سهام عدالت فوت شدگان در دستور کار قرار 
خواهد گرفت. وی ادامه داد: در باب اجرای طرح سهام عدالت باید 
همه شرکتها، بورسی و گروه دو بودند که این رعایت نشده است 
و وقتی شرکت غیربورسی وارد شود، تعیین قیمت آنها با مشکل 
مواجه می شود ولی با شبیه سازی مثل شرکتهای بورسی واگذار 
می کنیم و ارزش روز اکنونی شرکتهای سهام عدالت به ۶۷ هزار 

میلیارد تومان است.
هرفرد۵۵۰هزارتومانسهامعدالتمیگیرد

وی افزود: اطلاع رسانی خواهیم کرد تا هر فرد سهم خود را 
بفهمد. تا به امروز ۱۸ هزار میلیارد تومان پول به خزانه واریز کردیم 
لذا ۲۳ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان پول به حساب مردم واریز می 

کنیم.
پوری حسینی ادامه داد: برای ۴۷ میلیون نفر باید سهام عدالت 
توزیع شود که به هر فرد ۵۵۰ هزار تومان سهم خواهد رسید. ولی 
افرادی که قبلا پولی گرفته باشند، باید از عدد ۵۵۰ هزار تومان کم 
کنند ولی به کمیته امدادی ها، بهزیستی ها و روستاییان فاقد شغل 

دو برابر این رقم سهام تعلق می گیرد.
این مقام مسئول گفت: ما بستری را فراهم کرده ایم تا به موقع 
اطلاع رسانی کنیم و اعلام خواهیم کرد که افراد با در دست داشتن 

شناسنامه و امکانات اینترنتی اقدامات لازم را انجام دهند.
پوری حسینی ادامه داد: قرار بر این است که تا پایان سال این 

اقدام انجام شود.
وی گفت: با توجه به تاخیر در برگزاری مجامع بانکها و اعلام و 
تقسیم سودهای اعلامی بانکها، سهم بانکها را در سهام عدالت در 

نظر خواهیم گرفت.
پوری حسینی همچنین در خصوص پرتفوی مشمولان سهام 
عدالت و نیز وجود مافیا در سهام عدالت گفت: پرتفوی شرکتهای 
مشمول سهام عدالت کاملا مشخص است ولی ۱۱ شرکت از ۶۰ 

شرکت هنوز قیمت گذاری نشده اند و از نظر ما هم نیازی نیست؛ 
این در حالی است که ازمیان ۶۰ شرکت مشمول سهام عدالت 
ظرف ده سال گذشته، هیچ سودی به ما نداده اند؛ لذا هیچ حقی از 
هیچ مشمول سهام عدالتی ضایع نخواهد شد بلکه ساماندهی می 
شوند. این مقام مسئول ادامه داد: شرکتهای سرمایه گذاری استانی، 
مجمع عمومی و هیات مدیره هستند که اقدامات آنها را نباید به 
نام سازمان خصوصی سازی نوشت، اما ما سمتی در شرکتهای 

سرمایه گذاری استانی نداریم.
وجودبانددرسهامعدالتراتکذیبوتائیدنمیکنیم

وی ادامه داد: در مورد باندی که در سهام عدالت مطرح می شود 
ما نه تائید می کنیم و نه تکذیب و بنابراین باید از طریق مراجع 
ذیربط رسیدگی شود. معاون وزیر اقتصاد تصریح کرد: از شرکتهای 
تعاونی به عنوان کارگزاران سهام عدالت استفاده می کنیم و سال 
قبل عددی با مصوبه دولت تصویب شد تا به عنوان »حق الزحمه 

خدمات ارایه شده« به سازمان خصوصی پرداخت شود.

برخیشرکتهابیشازهزارمیلیاردتومانبدهیسود
سهامعدالتدارند

به گفته پوری حسینی، برخی شرکتها بالای هزار میلیارد تومان 
بدهی سود سهام عدالت دارند، این در حالی است که در مورد 
خرید و فروش سهام عدالت نیز باید گفت هیچ سهمی به هیچ 
فردی به صورت مستقیم منتقل نشده که فرد بداند مالک کدام 
سهام از کدام صندوق است و مردم متوجه شوند که مایملکشان 

چیست.
وی ادامه داد: برخی افراد علاقمند هستند تشویقا یا اجبارا مانع 
خرید و فروش سهام عدالت شوند ولی هنوز هیچ چیز قطعی 
نیست ولی اگر در قالب ETF  واگذار شوند، آسیب به حداقل 

می رسد.
شهریور۹۶،مهلتپرداختوجهسهامعدالت

دریافت  عدالت  که سهام  افرادی  گفت:  اقتصاد  وزیر  معاون 
می کنند،  تا پایان شهریور ۹۶ مهلت دارند پول را بپردازند، اما 
توصیه این است که اگر فردی پول از خود دارد واریز کند و قرض 
نکنند و خواهشا هیچ کس برای ارایه مانده به سازمان خصوصی 
سازی قرض نکند مگر پول قرض الحسنه باشد چراکه سود وام را 

از محل سهام عدالت ممکن است نتواند بدهد.
پوری حسینی ادامه داد: بنا داریم فاز اول اقدامات را تا از قبل 
پایان سال انجام دهیم و از بهمن ماه کلید اجرای طرح را بزنیم؛ ولی 
فقط اطلاع رسانی از سوی سازمان خصوصی سازی انجام می شود.

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۵۶ شماره  ۱-رای 
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۱۴ آقای سیدحسین آذرنگ فرزند سیدعلی در 
چهار دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۲۴۹/۶۴ 
مترمربع پلاک شماره۹۴۹۳ اصلی واقع در بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 

یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۵۸ شماره  ۲-رای 
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۱۵ آقای سیدحسن آذرنگ فرزند سیدمجید در دو 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۴۹/۶۴ مترمربع پلاک 

شماره ۹۴۹۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۵۰۹ شماره  ۳-رای 
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۳۸۹ آقای سعدالله شمس الدینی فرد فرزند علی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۸۵/۶۸ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۱۶ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۷۰۸ شماره  ۴-رای 
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۳۸ خانم معصومه نیک خواه سیروئی فرزند حسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۹۰ مترمربع پلاک باقیمانده ۱۰۴۲۹ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۷۷۰ شماره  ۵-رای 
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۰۲۸ آقای محمدرضا غلامی فرزند حسین درششدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ۱۳۳/۱۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۳۳ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۰۹ شماره  ۶-رای 

۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۰۶ خانم مریم تکیه فرزند ابوالفضل در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۵ مترمربع پلاک 
شماره ۵۵ و ۵۶ و ۱۰۲۵۰/۳۰/۵۷ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۱۱ شماره  ۷-رای 
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۹۰۷ آقای امیرحسین جمشیدپور فرزند ابوالفضل در 
سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ ۱۰۵ 
مترمربع پلاک شماره ۵۵ و۵۶ و ۵۷ /۱۰۲۵۰/۳۰ اصلی واقع در قم بخش یک 

حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۰۲ شماره  ۸-رای 
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۵۳۵ آقای حسین رضا بیرامی فرزند همتعلی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۹۹ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 

۱۱۰۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۲۱۹ شماره  ۹-رای 
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۲۹۹ آقای مجتبی پراوند فرزند مرتضی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۵۳/۷۷ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۱۷ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۱۴۹ شماره  ۱۰-رای 
سید  فرزند  سیدی  رضا  سیدمحمد  آقای   ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۱۴۸
ابوالفضل در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۳/۵۵ مترمربع پلاک 

شماره ۱۱۱۸۴/۱۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۲۱۸۴۰ شماره  ۱۱-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۲۰۱ آقای اسماعیل بابائی فرد فرزند عباسقلی در 
ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۲۹۱ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از 

۱۰۶۵۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۹۴۱ شماره  ۱۲-رای 

۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۲۶۳ آقای محمد عماد افتخاری امین فرزند محمد 
بشیر درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۶۴/۵۸ مترمربع پلاک شماره 

۷۷۱۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۷۶۵ شماره  ۱۳-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۸۱۳ آقای محمد نظری فرزند عزت اله در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت ۱۲۵ مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۸۸ اصلی واقع 

در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه   پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۴۵۲ شماره  ۱۴-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۵۴۸ آقای سید محمود آقامیری فرزند سید حسین 
در ششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۵۴/۶۰ مترمربع پلاک شماره ۱۱۰۰۵ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۳۱۰ شماره  ۱۵-رای 
علی  شاه  فرزند  محمدی  محسن  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۲۷۴
درششدانگ یکباب ساختمان به مساحت ۷۴/۷۶ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۸۵ 

اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
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جعفرکاظمی-رئیسثبتاسنادمنطقهیکقم

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.  
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۳۳۵ شماره  ۱-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۴۰۵ آقای زمان فاضل فرزند هیبت اله در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۶/۹۳ مترمربع 
پلاک شماره ۲۲۲ فرعی از ۱۹۴۷ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۵۰۹ شماره  ۲-رای 
در  فرزند حسن  نائینی  زاده  تقی  داود  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۰۷۸
قسمتی از ششدانگ به مساحت ۹۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۱۴ اصلی 

واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۹۵۹ شماره  ۳-رای   
از  قسمتی  در  تیمور  فرزند  اخیر  علی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۰۱۷
ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۶/۱۵ مترمربع 
پلاک شماره ۱ فرعی از ۲۱۷۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۶۲ شماره  ۴-رای   
از  قسمتی  در  احمد  فرزند  تقیلو  علی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۵۸۰
ششدانگ به مساحت ۷۲ مترمربع پلاک شماره ۲۹۲ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع 

درقم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۸۰۶۵ شماره  ۵-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۵۹۴ آقای عیسی شاهمحمدی فرزند اژدر در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۲/۸۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۱۸۷۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۱۲ شماره  ۶-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۳۸۹ آقای عباس حافظی فر فرزند جواد در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۳۹/۸۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۶۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۷۰ شماره  ۷-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۱۸۳ آقای عمران مهدوی فرزند محمدعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت ۱۴۰/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۳ فرعی از ۱۸۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۳۱ شماره  ۸-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۴۶۸ خانم مریم خلجی فرزند آقامعلی در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۳۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۴۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۶۵۸ شماره  ۹-رای   
در  محبعلی  فرزند  زاده  حسین  طاهر  خانم   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۶۷۱۲
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۷۰ 
مترمربع پلاک شماره ۱۲۲ فرعی ۱۹۵۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۶۱۵ شماره  ۱۰-رای 

۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۱۷۸ آقای شمسعلی امیدی فرزند عین اله درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۰/۲۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۳۱۹ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۶۹۹۴ شماره  ۱۱-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۰۴۶ آقای آدشیرین باقری فرزند مناف در قسمتی 
ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ مترمربع 
پلاک شماره ۶۲ فرعی از ۱۹۵۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۵۳۸ شماره  ۱۲-رای 
در  محمدتقی  فرزند  اسدی  اله  نعمت  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۸۷۰
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۱ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۹۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۸۳ شماره  ۱۳-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲۲۱۴ آقای محمد تیموری پاکنهاد فرزند کریم در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۰ 
مترمربع پلاک شماره ۲۴۱ فرعی از ۱۹۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۵۱۰ شماره  ۱۴-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۸۳۷۱ آقای امید علی داب فرزند حسینعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰/۰۷ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۱۶۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۵۷۰ شماره  ۱۵-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۵۱۰ آقای کریم مجموعی بخشایش فرزند علی در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۵/۵۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۷۷۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۶۷ شماره  ۱۶-رای   
در  الله  عزت  فرزند  فر  صادقی  عباس  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۰۶۱
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت ۱۶۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۰۹۴ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۸۵۷ شماره  ۱۷-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۰۵۷ آقای علی محدودی فرزند اروجعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵۶ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۴۷۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۶۹۲ شماره  ۱۸-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۴۰۶ آقای محمد تقی وامق فرزند محمد در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۷۰۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از باقیمانده ۲۵۶۶ و ۲۵۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه 

ثبت ملک اداره دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۸۴۹ شماره  ۱۹-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۵۸۶ آقای عیسی احمدی کردخوردی فرزند رجبعلی 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۶ 

مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۷۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم. 

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۳۷۵۴ شماره  ۲۰-رای 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۱۱۸ آقای عزیزاله دین محمد زاده فرزند سلیم در 
قسمتی از ششدانگ قطعه به مساحت ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره ۴۱۴ فرعی از 

۱۹۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۹۰ شماره  ۲۱-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۵۷۶۱ آقای اثباتعلی بهاری فرزند بیوک در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۴۴ مترمربع پلاک 

شماره فرعی از ۱۹۸۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۱۴۹ شماره  ۲۲-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۱۵۰ آقای برزعلی شکری فرزند غیبعلی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۰۲/۹۶ مترمربع 
پلاک شماره ۲/۱۰۸ فرعی از ۱۹۶۳ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۶۳۷۷ شماره  ۲۳-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۶۶۰ آقای روح اله کلانفری فرزند نبی اله در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵/۶۵ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از ۲۲۱۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۷۶۶۶ شماره  ۲۴-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۳۶۵۰ خانم رقیه احمدی مقدم فرزند علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا شده به مساحت ۸۰/۴۲ مترمربع 
پلاک شماره ۱۸۳ فرعی از ۲۳۶۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 

دو قم. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۹۱۵۸ شماره  ۲۵-رای 
در  فتحعلی  فرزند  فرد  زیادی  خانعلی  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۷۵۷
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۵۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۵۷۳۵ شماره  ۲۶-رای   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۴۱۲ خانم صدیقه حاجی زمانی فرزند غلامحسین در 
قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۰/۸۰ 
مترمربع پلاک شماره ۲/۱۰۷ فرعی از ۲۴۸۴ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 

ملک اداره دو قم.  
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند 
لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخانتشاراول:13۹۵/۰۹/22تاریخانتشاردوم:13۹۵/1۰/7
مرتضینورانیآرانی-رئیسثبتاسنادمنطقهدوقم
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آگهیمزایدهاموالمنقولنوبتاول
به موجب اجراییه صادره از شعبه ۲۵ دادگاه عمومی حقوقی قم که در شعبه ۴ 
اجرای احکام مدنی قم به شماره ۴/۹۵ج/۵۷۱- ثبت گردیده له آقای محسن حیدری 
غلام علیه آقای حسین مصطفوی پاشاکلایی محکوم علیه است به پرداخت مبلغ 
/۱/۲۳۱/۳۷۰/۵۳۴ ریال در حق محکوم له و مبلغ ۶۱/۵۶۸/۵۲۷ ریال بع عنوان نیم 
عشر دولتی در حق صندوق دولت ،محکوم له در قبال طلب خود مال منقول معرفی 

کرده است که کارشناس به شرح ذیل ارزیابی کرده است.
۱-به عرض آن مقام می رسد مکان فوق مدتها می باش که تعطیل و درب آن بسته 

است و تعدادی از اموال بالای پشت بام قنادی و کنار آفتاب مانده.
اموال توقیف شده شامل:

۱-یک دستگاه فریزر ایستاده به ابعاد حدود ۴۰*۴۰ سانتیمترو ارتفاع۱/۷۰ متر 
مارک UCURS دست دوم مبلغ    ۶۰۰۰۰۰۰ریال

۲-یک دستگاه فریزر صندوقی استیل جهت میزکار به ابعاد حدود ۰/۸۰*۱/۵ متر 
مارک فروشگاه سردو گرم مرادی به مبلغ     ۱۳۰۰۰۰۰۰ ریال

۳-تعداد سه دستگاه ترازوی دیجیتال ۶۰ کیلوئی شرکت صدراویستا- سه دستگاه 
مبلغ :

۱۲۰۰۰۰۰۰ ریال
۴-تعداد دو دستگاه کولر گازی دو تیکه - سی هزار مارک سامسونگ - نصب شده 

- دو دستگاه مبلغ    ۳۳۰۰۰۰۰۰ ریال
۵-تعداد دو دستگاه سیستم کامپیوتر شامل مانیتور مارک LG - مشکی رنگ و 

LCD -هفده اینچ- قیمت دو دستگاه     ۵۰۰۰۰۰۰ ریال
۶-تعداد شش عدد ویترین بالای بام به ابعاد هرکدام حدود ۱/۴۰*۰/۵۰ مترو ارتفاع 
۲ متر مارک پاژنگ- که تعداد دو دستگاه آن ویترین کوچک هرکدام ب ابعاد ۰/۵۰*۱ 

مترمی باشد-جمعا به مبلغ:۴۴۰۰۰۰۰۰ ریال
۷-یک دستگاه پرینتر سه ۳ کاره HP-۱۵۱۰ سفید رنگ - دست دوم مبلغ :   

۲۰۰۰۰۰۰ ریال 
۸- سیستم دوربین مداربسته نصب به محل شامل دیوی یار- به همراه متعلقات 

و تعداد ۱۱ عدد دوربین چشمی مارک سیماران-جمعا به مبلغ:  ۲۳۰۰۰۰۰۰ ریال
۹-یک وکیوم دوخت رومیزی به مبلغ:   ۱۰۰۰۰۰۰ ریال

۱۰-یک کولر آبی هفت هزار مارک کاوه به مبلغ:  ۴۲۰۰۰۰۰ ریال
۱۱-یک دستگاه فر شیرینی پزی استیل به ابعاد حدود ۲ متر طول و ارتفاع ۱/۷۰ 

متر مارک استواری - به همراه متعلقات مربوطه- به مبلغ:   ۶۲۰۰۰۰۰۰ ریال
۱۲-یک دستگاه یخچال ایستاده ۴ درب ویترینی به رنگ زرد به ابعاد ۱/۷*۱/۵ متر 

فاقد مارک:   ۷۰۰۰۰۰۰ ریال
۱۳-تعداد دو دستگاه میکسرخمیز زن مارک اصفهان برکت و یکی سپاهان متعهد 

کوچک - دو دستگاه به مبلغ:  ۴۸۰۰۰۰۰۰ ریال
۱۴-یک دستگاه ترازوی دیجیتال پیام توزین ۱۰۰ کیلوئی ویک دستگاه یخچال 
ویترینی ایستاده ۴ درب به رنگ نارنجی و به ابعاد ۱/۷ *۱/۳۰ متر و فاقد مارک- جمع 
دو دستگاه مبلغ:                                                                  ۱۳۵۰۰۰۰۰ ریال

۱۵-یک دستگاه یخچال ایستاده تک درب ۷ طبقه به طول cm ۵۰ و ارتفاع ۱/۷۰ 
متر- فاقد مارک به مبلغ: ۶۰۰۰۰۰۰ ریال

۱۶-یک دستگاه کولر دوتیکه اجنرال- سی هزار که در زیرزمین نصب می باشد 
به مبلغ :

۱۳۰۰۰۰۰۰ ریال
۱۷-یک دستگاه فریزر صندوقی بستنی - سه درب به رنگ سفید و آبی حدود ۲ 

متری طول مبلغ : ۵۵۰۰۰۰۰ ریال
۱۸-یک دستگاه خمیر پهن کن مارک یکتا به طول حدود ۵ متر به همراه متعلقات 

مربوطه به مبلغ :    ۲۵۰۰۰۰۰۰ ریال 
۱۹- یک دستگاه آسیاب مواد به همراه چهارپایه آهن و دینام مربوطه به مبلغ :

۵۵۰۰۰۰۰ ریال
-جمع کل اموال توقیف شده مبلغ/۳۲۸/۷۰۰/۰۰۰ ریال برآورد می گردد.

 مقرر گردیده مورد فوق الذکر درتاریخ ۹۵/۱۰/۰۷ ساعت ۹/۳۰الی ۱۰/۰۰صبح 
به آدرس قم ،خ ساحلی،جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای احکام 
مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد.لذا افرادی که قصد بازدید 
از مورد مزایده را دارند می توانند درمدت پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا 
از مورد مزایده بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند قیمت پایه از 
مبلغ کارشناسی شروع و به کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد.

برنده مزایده باید ده درصد از مبلغ پیشنهادی را فی المجلس نقدا و مابقی آن ظرف 
یکماه از تاریخ مزایده بپردازد این اگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج 

می گردد جهت اطلاعات بیشتر به واحد مراجعه نمائید.
دادورزاجرایاحکامدادگستریشهرستانقم-رضازارعی
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اولویت پرسپولیس در نقل و انتقالات نیم فصل 

  مدافع میانی و هافبک دفاعی 
پرسپولیس در روز نه چندان خوبش در مقابل پدیده برنده از میدان خارج شد تا 
هم صدر را از تراکتورسازی پس بگیرد و هم نشان دهد برای کسب قهرمانی لیگ 

مصمم است.

جدا از ایرادات فنی که برانکو بیش از همه بدان واقف است، مشکلی که می تواند در 
آینده و با افزایش فشار بازی های لیگ و اضافه شدن بازی های لیگ قهرمانان خود را 
نشان دهد، نبود جانشینان مناسب برای بازیکنان اصلی  است. پرسپولیس در این فصل 
با ترکیب اصلی خودش یکی از بهترین و منسجم ترین نمایش ها و بازی ها را در بین 
تیم های لیگ برتر نشان داده است، اما آیا می توان امید داشت که همیشه این بازیکنان 

و این ترکیب قابل استفاده در همه بازی های باشند؟
یکی از ایرادات پرسپولیس فصل قبل، نداشتن بازیکنان مناسب روی نیمکت بود. 
برانکو فصل پیش تنها یک تعویض دلخواه می توانست انجام دهد و آن هم به میدان 
فرستادن بنگستون در نیمه دوم بود. به جز این بازیکن سایر بازیکنان نیمکت نشین 
پرسپولیس چندان مورد پسند برانکو برای حضور در بازی ها نبودند و هر گاه هم 
که این مربی مجبور شد به دلیل محرومیت یا مصدومیت بازیکنان اصلی از یکی از 
بازیکنان ذخیره استفاده کند، چوب آن را خورد و در بازی هایی مثل بازی برگشت 
مقابل نفت تهران، همین بازیکنان عامل باخت و عدم نتیجه گیری شدند. همین شد 
که هدف پرسپولیس در فصل یارگیری ایجاد یک نیمکت قوی بود که بتواند دست 

برانکو را برای تعویض باز بگذارد. اما آیا این هدف حاصل شد؟
می توان گفت که تا حدود زیادی نیمکت پرسپولیس باز هم همان ایراد فصل 
قبل را دارد. اگر برانکو در بین بازیکنان هجومی امکان این را دارد که چند بازیکن را 
در پست های مختلف امتحان کند، اما در عقب زمین و در فاز دفاعی اوضاع چندان 
مناسب نیست. پرسپولیس برانکو به جز مدافعانی که در زمین به بازی می گیرد مدافع 
چندان قابل اعتمادی روی نیمکت ندارد. این مربی برای پست دفاع میانی دو مدافع 
خارجی به خدمت گرفت که یکی همان ابتدای فصل تیم را ترک کرد و دیگری به نظر 
آماده نمی رسد و چندان هم قابل اتکا نیست . حامد آقایی مدافع جوان این تیم نیز که 
برانکو به او فرصت بازی نداده و به نظر هم نمی رسد که بتوان به این بازیکن بی تجربه 
در بازی های مهم لیگ و آسیا اعتماد کرد. به عبارت دیگر اگر سیدجلال حسینی و 
انصاری با مصدومیت یا محرومیت مواجه شوند، برانکو ترجیح می دهد ماهینی را به 
دفاع وسط بیاورد تا این که یکی از این دو مدافع نیمکت نشین را بازی دهد. عملکرد 
ماهینی در دفاع میانی به خوبی عملکردش در دفاع راست نیست. ضمن این که این 
بازیکن به جز بازی با ماشین سازی هنوز در این فصل امتحانی در پست دفاع میانی 
پس نداده و مشخص نیست که بتوان در بازی های سخت روی او در این پست حساب 
باز کرد. چرا که ویژگی های بازی او بیشتر مناسب برای بازی در کناره هاست تا بازی در 
عمق دفاع. بنابراین پرسپولیس به یک مدافع وسط متخصص و با تجربه در نیم فصل 

نیاز مبرم دارد و برانکو این را بهتر از هرکسی می داند.
همچنین با رفتن احمد نورالهی، کامیابی نیا عملا بدون جانشین می شود و این بدان 
معناست که اگر این بازیکن دچار محرومیت یا مصدومیت شود، دست برانکو برای 
جایگزین کردن بازیکنی که حتی نیمی از توانایی های کامیابی نیا را داشته باشد خالی 
است. برانکو در ابتدای فصل ربیع خواه را با عنوان یک هافبک دفاعی به خدمت گرفت 
اما انتقال انصاری به دفاع میانی و مصدومیت آرام طبع او را مجبور کرد تا این بازیکن را 
در پست غیرتخصصی اش بکار گیرد. اما به نظر نمی رسد ربیع خواه بتواند عصای دست 

برانکو در پست هافبک دفاعی باشد.
در پست بازیساز نیز پرسپولیس تنها محسن مسلمان را دارد. هرچند احمدزاده 
نیز می تواند در این پست بازی کند اما  قابلیت بازیسازی او در حد مسلمان نیست. 
مسلمان نیز در ترکیب پرسپولیس یک بازیکن تقریبا بدون جانشین است. در 
پست های دیگر اوضاع پرسپولیس از نظر بازیکن تقریبا مناسب است هرچند عده ای 

به نبود یک مهاجم گلزن در نوک حمله ی پرسپولیس اعتقاد دارند.
خبرهایی که از خریدهای پرسپولیس در نیم فصل به گوش می رسد بیشتر حول 
جذب سروش رفیعی می چرخد. جدا از این که آیا پرسپولیس قادر به جذب این 
هافبک خلاق و تکنیکی است یا خیر، به نظر می رسد اولویت یارگیری پرسپولیس در 
نیم فصل نه بازیکنی در پست رفیعی، که جذب مدافع میانی و یک هافبک دفاعی 
باشد. پست های بدون جانشین پرسپولیس در نیم فصل دوم این دو پست است و این 
یعنی اگر بدشانسی به سراغ برانکو بیاید و او یکی از بازیکنان اصلی خود در این دو 
پست از دست بدهد، در صورت نداشتن جانشین مناسب می تواند تمام زحمت های او 
و تیمش برای قهرمانی بر باد رود. کافی ست که برانکو یک بار دیگر بازی فصل گذشته 
مقابل نفت تهران را به خاطر بیاورد که چگونه محرومیت رامین رضاییان و عملکرد 

ضعیف جانشین او، صدر جدول و سپس قهرمانی را از پرسپولیس گرفت.

نخستین بار کارت قرمز مستقیم گرفتم؛

دیوسالار: فصل عجیبی را پشت سر می گذارم
مدافع صبای قم می گوید بازیکن خشنی نیست و تعجب می کند پس از چهار، پنج 

سال حضور در لیگ برتر چرا این فصل سه بار کارت قرمز گرفته است.

 حمیدرضا دیوسالار با اشاره به شرایط صبا گفت: متاسفانه باخت های پیاپی بحران 
ایجاد کرده و سخت است از این شرایط عبور کنیم؛ تیم های دیگر مثل سایپا هم این 
اوضاع را تجربه کردند ولی با یک برد اوضاع عوض شده و ما نیز امیدوار هستیم با 

کسب پیروزی وضعیتمان را بهبود بخشیم.
او ادامه داد: چهار بازی سخت پشت سر گذاشتیم که تمام آنها تیم های مدعی 
قهرمانی یا کسب سهمیه آسیایی هستند و بودجه شان چندین برابر صباست؛ دو 
مسابقه دشوار دیگر هم با نفت تهران و استقلال خوزستان داریم ولی باید تلاش کنیم 
نتایج اخیر را جبران کنیم و با یک برد شرایط را تغییر دهیم. مدافع صبای قم اضافه 
کرد: ما بازیکنان خوبی داریم ولی شرایط طوری شده ناکامی ها ادامه پیدا کند؛ این 
هفته برابر نفت تهران که تیم خوبی است بازی داریم و همه تیم با تمام وجود تلاش 
خواهیم کرد صاحب ۳ امتیاز شویم و رتبه مان در جدول را اتقاء دهیم؛ نفت درحال 
حاضر چهارم جدول است و تیم خوبی دارد؛ تیم های آقای دایی همیشه خوب بوده 
اما با تمام احترام به آنها این هفته به دنبال پیروزی هستیم و می توانیم به آن برسیم.

دیوسالار با بیان اینکه صبا بازیکنان و تیم باشخصیتی دارد، عنوان کرد: متاسفانه 
چند هفته اخیر روی نوار شکست افتاده بودیم ولی از همین بازی با نفت تهران باید 
تلاش کنیم و امیدوار هستیم با یک برد اوضاع را تغییر دهیم. صبا تیم خوب و با 

شخصیتی است ولی متاسفانه اقبال در هفته های گذشته با آن یار نبود.
مدافع صبا به غایبان پرتعداد تیمش طی هفته های اخیر اشاره کرد و گفت: متاسفانه 
هر هفته به خاطر محرومیت و بعضا مصدومیت بازیکنان زیادی را در اختیار نداریم و از 
طرف دیگر داوری ها چند مسابقه است به ضرر ما تمام می شود؛ بازی با سیاه جامگان 
و گسترش فولاد گل صحیح مان و چند دیدار دیگر پنالتی هایمان را نگرفتند ولی در 
سمت مقابل به دلایل عجیبی بازیکن ما را محروم می کنند؛ امیدوارم در ادامه بازی ها 

داوری ها بهتر شود و ما بیش از این متضرر نشویم.
دیوسالار درخصوص سه کارت قرمزی که در این فصل گرفته است، عنوان کرد: 
واقعا بازیکن خشنی نیستم ولی نمی دانم چرا امسال این اتفاقات می افتد و روی من 
زوم شدند! طی چهار، پنج فصل اخیر حتی یک بار کارت قرمز نگرفته بودم ولی امسال 
دو مرتبه به دلیل دو کارت زرد پشت سر هم و بازی با استقلال برای بار اول طی 
فوتبالم اخراج مستقیم شدم؛ خودم هم این اوضاع را باورم نمی شود و تعجب می کنم 

و فصل عجیبی پشت سر می گذارم.

دوشنبه -بیست ودوم آذر ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4166

 صبابه شوک مالی و فنی نیاز دارد

زنگخطرسقوطتیمفوتبالصبایقمبهصدادرآمد
بهمناطمینان

تیم فوتبال صبای قم تا پایان هفته سیزدهم مسابقات لیگ 
برتر فوتبال باشگاه های کشور در رتبه پانزدهم جدول رده بندی 
قرار دارد و زنگ خطر سقوط احتمالی این تیم به دسته پایین 

تر به صدا درآمد. 
تیم فوتبال صبای قم از ۱۳ بازی در لیگ برتر باشگاه های 
کشور، تاکنون تنها موفق به کسب یک پیروزی شده است. این 
تیم ۶ باخت و ۶ تساوی نیز در کارنامه خود دارد، بنابراین از ۱۳ 
بازی انجام شده از ابتدای فصل تاکنون، تنها ۹ امتیاز کسب کرده 
و ۳۰ امتیاز را از دست داده و این نتایج نمی تواند کارنامه موفقی 
برای نماینده فوتبال قم در لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور 
باشد، ضمن این که تفاضل گل صبای قم نیز منفی ۹ می باشد.

این در حالی است وضعیت صبای قم در مدت مشابه فصل قبل 
و در هفته سیزدهم لیگ برتر یک وضعیت بسیار ایده ال و حتی 
از مدعیان بود. این تیم سال قبل در چنین روزی، پنج پیروزی، 
هفت تساوی و تنها یک باخت کسب کرده بود و در رتبه چهارم 
جدول رده بندی لیگ برتر قرار داشت. مقایسه وضعیت امروز 
صبای قم با مدت مشابه فصل قبل و حتی سال های پیش تر، 
نشانگر آن است که صبای قم وضعیت بسیار نامناسبی دارد و 

خطر سقوط، این تیم باسابقه لیگ برتری را تهدید من کند.
پیشینهصبایقم

تیم فوتبال صبای قم در سال۱۳۸۰ توسط شرکت باتری سازی 
نیرو تاسیس و در سال ۱۳۸۷ از تهران به قم منتقل شد و از 
فصل ۱۳۸۸-۱۳۸۷ بازی های صبا در ورزشگاه یادگار امام قم 

برگزار می شود.
تیم صبای قم قبل از انتقال به قم سابقه قهرمانی در جام 
حذفی فوتبال ایران در دوره ۸۴-۱۳۸۳، قهرمانی سوپر جام ایران 

و حضور در لیگ قهرمانان آسیا را در کارنامه خود دارد.
میلان  مظلومی،  پرویز  مانند  بزرگی  مربیان  تیم  این  در 
زیوادینوویچ، مجید جلالی، محمدحسین ضیایی، فرهاد کاظمی، 
یحیی گل محمدی، فیروز کریمی، رسول کربکندی، محمود 
یاوری، عبدالله ویسی، محمد مایلی کهن، مهدی تارتار، علی دایی 
و عبدالصمد مرفاوی فعالیت کردند و اکنون چنین تیمی با این 
پیشینه قوی، در معرض سقوط به لیگ دسته یک کشوری است.

با وجودی که هشت سال از قدمت بازی های صبا در قم می 
گذرد ولی تمرینات و محل اسکان بازیکنان و مربیان این تیم در 

تهران است و تنها در قم بازی می کنند. 
در این تیم بازیکنان بومی کمی وجود دارد، هر چند گفته می 
شود ۶ بازیکن قمی عضو تیم فوتبال صبای قم هسنند ولی این 
افراد کمتر در ترکیب اصلی تیم قرار می گیرند. تعداد تماشاگران 
این تیم در بازی های غیر از مسابقه با تیم های مطرح استقلال 

و پیروزی تهران، از یک هزار تن تجاوز نمی کند.
تجربه ثابت کرده است، تیم هایی که به لیگ های پایین 
تر سقوط کنند، برای بازگرداندن مجدد آنها به لیگ برتر، باید 
چندین برابر هزینه های یک تیم لیگ برتری برای صعود آنها 
انجام شود، بنابراین صبای قم نیاز به حمایت جدی دارد تا سقوط 

نکند. 
ماهیت وجودی تیم فوتبال صبا در قم، موافقان و مخالفانی 
دارد، موافقان بر این باورند که حضور صبا در استان قم باعث 
شکوفایی استعداد جوانان در این رشته ورزشی و ارتقای فوتبال 

خواهد شد. 
از سوی دیگر مخالفان بر این باورند که تیم صبا از شهر مقدس 
قم هزینه می کند ولی محل اسکان و تمرین آنها در تهران است 
و بهتر است همان یک روز بازی های خود را در تهران انجام دهد.

از سوی دیگر منتقدان می گویند، در این تیم مجالی برای ابراز 
حضور بازیکنان و مربیان بومی وجود ندارد. بنابراین استان قم نیاز 

به یک تیم صد در صد بومی دارد و تنها در صورت حضور یک 
تیم بومی است که تماشاگران زیادی وارد ورزشگاه خواهند شد.

مهدیرضایی:
صبابهشوکمالیوفنینیازدارد

مهدی رضایی بیش از ۲۰سال در فوتبال قم حضور داشته و 
سابقه مربی گری در تیم فوتبال بزرگسالان صبای قم را نیز دارد، 
وی مدتی نیز مسئول آکادمی باشگاه صبای قم و مربی تیم های 
امیرکبیر، مقاومت، پردیس، ایمان و سازان راه لیگ دسته یک 

کشور بوده است.
وی در این زمینه گفت: همه اهالی فوتبال دوست دارند تیم 
صبا خوب و قوی ظاهر شود و برای همیشه در قم ماندگار باشد، 
ولی وقتی یک تیم پنج بازی متوالی شکست بخورد، نیاز به یک 

شوک دارد و این شوک نیز می تواند مثبت یا مفنی باشد. 
وی ادامه داد: باید از نظر مالی وضعیت تیم صبا مشخص شود 

و افراد قوی تری را به کادر فنی اضافه کنند.
رضایی پیشنهاد داد: در قالب کمیته های فنی، کارشناسان و 
اهالی فوتبال راهکارهای جلوگیری از سقوط تیم فوتبال صبای 

قم را ارائه و وضعیت فعلی این تیم را آسیب شناسی کنند.
وی گفت: اگر صبای قم سقوط کند همه اعم از مربی، بازیکنان 

پایه، جوانان و غیره در قم ضرر می کنند.
وی ادامه داد: تا دیر نشده، مربیان بومی قم و هیات مدیره، 
کمیته فنی تشکیل دهند و راهکار خروج این تیم از بن بست 

را ارائه دهند.
رضایی اظهار داشت: تیم فوتبل صبای قم با وضعیت فعلی، 
کاندیدای اول سقوط به دسته پایین تر است، این تیم در حال 
حاضر با فقر مالی و بازیکن مواجه است، صبا هم در آغاز فصل 
جاری تمرینات خود را دیر شروع کرده و خوب یارگیری نکرده 

است، آمار می گوید صبا ضعیف ترین خط دفاعی را دارد. 
وی گفت: مهمترین شوک به صبا در شرایط فعلی، ارائه کمک 
های مالی و فنی است، صمد مرفاوی سرمربی صبا انسان فهیم 

و خوبی است و باید به وی کمک کنیم که تیم را سامان دهد.
وی ادامه داد: باشگاه صبای قم می تواند با مدارس فوتبال و 
آموزش و پرورش تعامل کند که با حضور جوانان در ورزشگاه، 
تیم را حمایت کنند و با شهرداری نیز برای تبلیغ و انتقال 

تماشاگر همکاری کند. 
وی خاطرنشان کرد: شهرک های صنعتی، کارگاه ها و بخش 

خصوصی باید وارد عرصه ورزش شده و تیم را از نظر مالی 
حمایت کنند، باید از هر راهی برای حفظ تیم در لیگ برتر فوتبال 

استفاده کنیم. 
رضایی اظهار داشت: اگر صبای قم از هشت سال پیش روی 
تیم های پایه کار می کرد امروز بازیکنان بومی در این تیم زیاد 

بودند و به طور حتم وضعیت تیم بهتر از این بود.

سیدمهدیغیاثی:
وضعیتفعلیصبایقمنگرانکنندهاست

سید مهدی غیاثی از بازیکنان پیشکسوت فوتبال در استان قم 
نیز می گوید: به نظر می رسد نسبت به تیم فوتبال صبای قم 
نوعی بی توجهی وجود دارد و اگر تیم از نظر مالی حمایت شود 

شرایط آن تغییر می کند.
وی که سابقه بازی در تیم های مهم فوتبال استان و کشور را 
دارد، ادامه داد: وضعیت فعلی صبای قم نگران کننده است و این 
تیم از گزینه های اصلی سقوط است، ولی اگر مشکلات مالی 

باشگاه برطرف شود در نیم فصل دوم امید جبران وجود دارد.
وی یادآورشد: صبا در خط دفاع مشکل اساسی دارد، این تیم 
باید توانایی جذب بازیکنان قوی را دست کم در پست دفاع 

داشته باشد.
غیاثی خاطرنشان کرد: برخی دوستان پیشنهاد تشکیل کمیته 
فنی را دارند ولی وقتی تیم توانایی مالی برای جذب بازیکن و 
تقویت پست های خود به خصوص خ دفاع را نداشته باشد، از 
دست این کمیته هم کاری برنمی آید، بنابراین اگر بخواهیم صبا 

در لیگ برتر باقی بماند همه باید حمایت کنند.

دوپیشنهادرئیسهیاتفوتبالاستانقم
رئیس هیات فوتبال استان قم نیز با اشاره به وضعیت نه چندان 
مناسب تیم صبای قم در لیگ برتر کشور گفت: مهمترین مشکل 
تیم فوتبال صبای قم، مشکلات مالی است و تیمی که مشکل 
مالی داشته باشد به طور حتم نمی تواند در زمینه های دیگر از 

جمله تقویت کادر فنی و بازیکنان موفق عمل کند.
کریم بهرامی ادامه داد: اگر واقعا ماندگاری تیم صبا برای قم 
مهم است، همه مسئولان باید حمایت کنند، چرا که وجود صبا 
در قم شور و شعف خاصی برای جوانان ایجاد می کند و نبود آن 

لطمه بزرگی به ورزش استان می زند.
رئیس هیات فوتبال استان قم خاطرنشان کرد: در ارتباط 

این تیم و شرایط فعلی آن، ۲ پیشنهاد وجود دارد، یکی این که 
این تیم را حمایت مالی کرده و کمبودهای آن را برطرف کنیم.

بهرامی گفت: پیشنهاد دوم این که یک مربی بسیار ارزان قمیت 
را جذب و سایر مربیان قمی را کنار وی قرار دهیم و به جای 
بازیکنان غیربومی، از بازیکنان تیم های پایه، امید و جوانان قم در 
ترکیب استفاده کنیم.بهرامی ادامه داد: وقتی صبای قم قرار است 
بازنده باشد، بهتر است با خود بازیکنان قمی ببازد، دست کم 
تجربه این بازیکنان بالا می رود و حتی ممکن است با بازیکنان 
قمی تعداد باخت های تیم هم کمتر شود.وی گفت: شهرداری 
قم و سایر نهادها اگر دست به دست هم بدهند می توانند بخشی 
از هزینه های تیم صبا را تامین و جبران کنند، ولی امروز زنگ 
خطر سقوط صبای قم به صدا درآمد و باید این زنگ خطر را 
جدی بگیریم.بهرامی ادامه داد: وقتی هزینه و سرمایه مالی نباشد 
از دست مدیرعامل تیم هیچ کاری برنمی آید، او تنها قادر به 
تامین هزینه های جاری تیم است، صبا برای استان قم است و 
اگر سقوط کند همه ما مسئول خواهیم بود. وی گفت: یک سفر 
تیم به مشهد مقدس و یا استان دیگر ۳۰۰ تا ۴۰۰ میلیون ریال 
هزینه دارد و تامین این هزینه های جاری هم کار مشکلی است.

معاوناجراییباشگاهصبایقم:
صبایقمازنظرمالیوضعیتمناسبیندارد

معاون اجرایی باشگاه صبای قم نیز در این زمینه گفت: اساس 
هر کاری باید مالی و اقتصادی باشد، کسانی که پیشنهاد و یا 
انتقاد می کنند باید وضعیت مالی باشگاه را نیز در نظر داشته 
باشند.سید مهدی خازنی ادامه داد: برخی تیم های لیگ برتری 
با ابزارهای کامل شامل هزینه های میلیاردی و بازیکنان شاخص 
کشوری وارد لیگ برتر شدند و اگر تیم آنها نتیجه نگیرد باید 
از آنها انتقاد کرد، چرا که هم ابزار خوب و هم پول در اختیار 
دارند.وی بیان داشت: صبای قم از نظر مالی وضعیت مناسبی 
ندارد، استاندار و مسئولان نیز حمایت های معنوی خود را انجام 
داده، ولی بخش خصوصی به دلیل رکود حاکم بر صنعت وارد 
نشده است.وی خاطرنشان کرد: تیم صبا امروز پول و بازیکن 
آنچنانی، تماشاگر و غیره ندارد، تماشاگر برای این که ما پول 
نداریم به ورزشگاه نمی آید، ما به خاطر وضعیت مالی نمی 
توانیم برای تماشاگر سرویس دهی مناسب داشته باشیم، بلیط 
را رایگان کنیم و یا امکانات دیگر را در ورزشگاه برای آنها فراهم 
نماییم.معاون اجرایی باشگاه صبای قم ادامه داد: هیات مدیره 
این باشگاه با نمایندگان مجلس و سایر مسئولان جلساتی را 
برگزار کرد و گزارش هایی را ارائه داد و تلاش های ما برای بهبود 
وضعیت تیم ادامه دارد.خازنی با بیان این که برخی انتقادها مانند 
استقرارنداشتن صبا در قم و نبود بازیکن بومی وارد نیست، گفت: 
این که صبا در قم مستقر نیست دلیل خوبی برای انتقاد نمی 
باشد، مدیرعامل سابق، تیم را در قم مستقر کرده و برای این کار 
۳۰ میلیارد ریال تسهیلات گرفته که هنوز مستهلک نشده است 

و کسی هم حمایت نکرد.
وی ادامه داد: استقرار تیم در قم هزینه دارد و انتقادهای ما باید 

همراه با پیشنهاد و راهکارهای سازنده باشد.
وی با اشاره به وضعیت بازیکنان بومی در تیم صبا خاطرنشان 
کرد: تیم سپاهان و ذوب آهن با این همه سابقه در لیگ برتر، 
هر کدام بیش از ۶ بازیکن بومی بیشتر ندارند ولی در تیم صبا ۶ 
بازیکن بومی وجود دارد.خازنی خاطرنشان کرد: البته باید شرایط 
این بازیکنان به جایی برسد که بتوان از آنها در تیم به صورت 

ثابت در ترکیب تیم استفاده کرد.
تیم صبای قم در چهار بازی متوالی مقابل پدیده مشهد، 
تراکتورسازی تبریز، استقلال تهران و سپاهان اصفهان شکست 
خورد. این تیم در همین فاصله در جام حذفی نیز مقابل استقلال 

تهران شکست خورد و از گردونه رقابت ها حذف شد.

در لیگ دسته اول والیبال مردان کشور؛

تیم والیبال کریمه قم مغلوب
 شهرداری جوان ارومیه شد

سرمربی تیم والیبال کریمه قم گفت: تیم والیبال کریمه قم در لیگ دسته اول 
والیبال مردان کشور مغلوب شهرداری جوان ارومیه شد.

روح الله شفیعی اظهار داشت: تیم والیبال کریمه قم در هفته ششم از دور رفت 
لیگ دسته اول والیبال باشگاه های کشور در یک بازی خارج از خانه میهمان تیم 
والیبال شهرداری جوان ارومیه بود که این مسابقه در نهایت با شکست تیم کریمه 

قم به پایان رسید.
وی افزود: تیم کریمه قم شنبه شب در ارومیه به دیدار تیم والیبال شهرداری جوان 
ارومیه رفت و در ۳ ست پیاپی برابر حریف خود بازنده شد تا برای ششمین بار در این 

فصل طعم تلخ شکست را بچشد و از ۶ بازی یک امتیاز داشته باشد.
سرمربی تیم والیبال کریمه قم گفت: در این مسابقه، دو تیم در ست اول بازی 
نزدیکی به نمایش گذاشتند اما در نهایت تیم شهرداری جوان ارومیه توانست ۲۵ بر 
۲۲ در این ست پیروز شود و در ست دوم نیز باز هم میزبان برنده بازی بود و ۲۵ بر 

۱۵ برنده شد.
شفیعی بیان داشت: در ست سوم، فاصله دو تیم باز هم حفظ شد و تیم کریمه در 
این ست نیز ۲۵ بر ۱۴ نتیجه را به حریف واگذار کرد و در نهایت با شکست ۳ بر صفر 

این بازی خارج از خانه را پشت سر گذاشت.
وی عنوان کرد: تیمی جوان و کم تجربه در اختیار داریم که امسال در حال کسب 
تجربه برای آینده ای روشن است و شکست های پی در پی برای کریمه نگران کننده 
نیست و به دنبال کسب تجربه برای سال های آتی هستیم و امیدواریم خانواده والیبال 

قم از ما حمایت کنند.
سرمربی تیم والیبال کریمه قم تصریح کرد: کریمه در آخرین دیدار خود در نیم 
فصل اول این هفته راهی مازندران می شود و برابر تیم کاله جوان آمل قرار خواهد 

گرفت.

سرپرست هیات گلف استان قم :

تیم قم مقام سوم مسابقات گلف کشور را
 بدست آورد 

سرپرست هیات گلف استان قم گفت: تیم هیئت گلف این استان موفق شد مقام 
سوم مسابقات گلف کشوری را کسب کند. 

رضا دلاوری افزود:تیم قم دراین مسابقات که دررده سنی ۳۰ تا ۵۵ سال و بالای 
۵۵ سال دراهواز برگزار شد، موفق شد در رده سنی زیر ۵۵ سال با ترکیب آقایان 
نفرد،ونکی،ملکی و فریدونی ، پس از استان های خوزستان و تهران مقام سوم را به 
دست آورد. درمسابقات هیات گلف در رده سنی بالای ۵۵ سال ناصر لسانی تنها 

شرکت کننده از هیئت گلف استان قم شرکت داشت.
مسابقات گلف قهرمانی بزرگسالان و پیشکسوتان کشور از ۱۶ تا ۱۹ آذر ماه در 
استان خوزستان شهرستان اهواز ترتیب یافت. در این مسابقه، هیات های گلف 
استانهای قم، چهارمحال و بختیاری، خوزستان، زنجان، اصفهان، تهران، مرکزی 
حضور داشتند. هم اکنون ۷۰ تن در بخش بانوان و آقایان عضو هیات گلف قم بوده و 

در رشته های گلف، مینی گلف، بهکاپ و وودبال فعالیت دارند.

کشوری فرد مدیرعامل صبای قم:

پول نداریم صبا را تقویت کنیم

 مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبای قم بی پولی و 
عدم برخورداری از حمایت مالی را بزرگترین مشکل صبا 

در لیگ برتر فوتبال عنوان کرد. 
تیم صبای قم این روزها در لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
کشور وضعیت خوبی ندارد و پنج باخت این تیم در ۶ 
هفته اخیر لیگ برتر فوتبال باشگاه های کشور موجب شده 
تا یکی از با سابقه ترین تیم های تاریخ لیگ برتر در پرتگاه 

سقوط از این رقابت ها قرار بگیرد.
صبا با کسب یک عنوان سومی و دو مقام چهارمی 
لیگ برتر که بهترین عناوین این تیم در ۱۵ دوره قبلی 
بازی های جام خلیج فارس محسوب می شوند، همچنین 
با یک قهرمانی و یک نایب قهرمانی در جام حذفی و سه 
دوره حضور در مسابقات لیگ قهرمانان باشگاه های آسیا 
از تیم های شناخته شده در فوتبال ایران و آسیا است اما 
اکنون این تیم یکی از کاندیداهای سقوط از لیگ برتر به 
دسته اول است. صبا نهمین فصل حضور خود در لیگ برتر 
فوتبال ایران به عنوان نماینده استان قم را تجربه می کند 
اما این تیم چندین فصل متوالی است که از نظر مالی 
شرایط چندان مساعدی ندارد و گویا مسؤولان استان قم 
نیز آنچنان که باید و شاید به این تیم توجه و نگاهی ندارند.

وضعیت کنونی صبا در جدول رده بندی شانزدهمین 
گویای  نیز  ایران  باشگاه های  فوتبال  برتر  لیگ  دوره 
برای  فارس  خبرنگار  که  است  تیم  این  در  مشکلاتی 
قرار گرفتن در جریان این موضوع به سراغ محمدرضا 
کشوری فرد مدیرعامل باشگاه فرهنگی ورزشی صبا رفت 

و با وی گفت وگو کرد.
دربازیباسپاهانشاهدتداومروندناکامیهای

صبابودیم،علتاینروندچیست؟
بازی با سپاهان با بدترین نتیجه این فصل برای ما تمام 
شد، متاسفانه تیم چهار هفته متوالی است که می بازد و 
در بازی با سپاهان هم اصلا شرایط خوبی نداشتیم، غیبت 
چند بازیکن کلیدی تیم و اجبار کادر فنی به تغییرات 
دوباره در چند پست موجب شد که در مقابل تیم سپاهان 

این نتیجه را بگیریم.
البته سپاهان تیم بسیار خوبی است و آنها از شرایط 
نامطلوب ما در هفته های اخیر خوب استفاده کردند و 
نتیجه نگرفتن خود در چند هفته را در این دیدار جبران 
کردند، با این حال الان فرصتی نیست که دست روی 

دست بگذاریم و به گذشته فکر کنیم، ما این هفته بازی 
سختی داریم و باید به فکر آن باشیم.

ازبازیبانفتتهرانوقرارگرفتندرمقابلعلی
دایینگراننیستید؟

هر بازی شرایط خاص خود را دارد، ما در هفته های اخیر 
خوب نتیجه نمی گیریم چون مشکلات زیادی داریم، با این 
حال تمام سعی من به عنوان مدیرعامل باشگاه این است 
که در این شرایط حامی کادر فنی و بازیکنان تیم باشم، 
باید به تیم روحیه بدهیم و با آمادگی کامل برابر نفت قرار 
بگیریم. دایی مربی بسیار بزرگی است و از اینکه یک سال 
کنار او بودیم و باشگاه صبا افتخار حضور وی در قم را 
داشت، بسیار خوشحالم، ما برای لیگ شانزدهم هم قرار 
بود با دایی همکاری کنیم اما مشکلاتی پیش آمد که این 
اتفاق رخ نداد ولی مقابل نفت تهران از پیش بازنده نیستیم 
و مطمئن باشید صبا برای جبران امتیازات از دست رفته و 

پایان دادن به نتایج اخیر، بازی خوبی ارائه می کند.
آیامردمقمپیگیرنتایجصباهستند؟

بله دقیقا، به دلیل اینکه تیم در جدول رده بندی لیگ 
برتر شرایط مناسبی ندارد، مردم قم مرتب چاره اندیشی 
برای خارج شدن از این وضعیت را از ما مطالبه می کنند 
از  و  داریم  زیادی  و محدودیت های  واقعا مشکلات  اما 
مردم و هواداران می خواهم که صبا را با توجه به وضع 
موجود و شرایط فعلی آن ارزیابی کرده و با دیگر تیم های 
لیگ مقایسه کنند. وی ادامه داد: خوشحالم که مردم 
ورزش دوستان استان قم پیگیر وضعیت صبا در فصل 
جاری لیگ برتر فوتبال هستند اما باید اعتراف کنم که 
بر خلاف تصور، ما هیچ منبع مالی یا پولی نداریم که برای 
این تیم هزینه کنیم و برای کسب نتایج بهتر به تقویت 

تیم بپردازیم.
هم سنگینی چندان قراردادهای شما ظاهرا

نسبتبهسایرتیمهانبستهاید؟
تیم صبای قم از نظر بودجه و هزینه اصلا قابل مقایسه با 
سایر تیم های حاضر در شانزدهمین دوره لیگ برتر فوتبال 
نیست، ما پائین ترین رقم قراردادها را بسته ایم، کمترین 
هزینه را انجام داده ایم و در واقع کم هزینه ترین تیم لیگ 

هستیم اما هیچ حمایتی از صبا نشده است.
ظاهرامسوولاناستانقمقصدکمکبهصبارا

ندارند؟

هیچ کس به ما پولی نداده که برای این تیم هزینه کنیم، 
حتی تیم پیش از آغاز فصل جاری لیگ برتر در آستانه 
انحلال بود اما با حمایت های معنوی استاندار قم، تیم را 
تشکیل دادیم و تا جایی که امکان داشت برای تیم وقت 
گذاشتیم و پیگیر رفع نیازهای تیم شدیم تا از لیگ عقب 

نمانیم.
مردم فکر می کنند ما پول داریم و کاری برای تیم انجام 
نمی دهیم، در حالی که هیچ یک از قول و قرارها برای 
پشتیبانی از این تیم عملی نشده، برخی معتقدند که از 
بودجه استان نباید به این تیم تزریق شود، در حالی که 
همه شاهدند که ما هیچ تیم خصوصی در لیگ برتر فوتبال 
ایران نداریم و همه تیم های لیگ از حمایت و منابع دولتی 

برخوردار هستند.
بااینبیپولیبراینیمفصلچهفکریدارید؟

تیم صبای قم برای ورود به فصل جدید مسابقات لیگ 
برتر بیش از ۱۵ بازیکن فصل گذشته خود را از دست داد 
چون ما پولی نداشتیم که آنها را حفظ کنیم، حتی همین 
الان هم شرایط مالی مناسبی نداریم و ممکن است در 

نیم فصل بازیکنان زیادی را از دست بدهیم.
قرارداد  مبلغ  از  نیمی  نیم فصل  در  نتوانیم  چنانچه 
بازیکنان را پرداخت کنیم، خود به خود بازیکن ما آزاد 
می شود و می تواند به تیم دیگری برود، شرایط واقعا خوب 
نیست، کادر فنی به دلیل اینکه در آغاز فصل نتوانست 
بازیکنان مورد نظر خود را جذب کند الان با کمبود بازیکن 

مواجه است.
دفاعی درخط عنایتی کردن بازیکن داستان

چست؟
اتفاقا این سئوالی که مردم به خصوص بعد از بازی با 
استقلال مرتب از ما می پرسند که چرا عنایتی در خط 
دفاعی بازی می کند؟ اینکه بازیکن بزرگ و مهاجم با 
تجربه ای مانند غلامرضا عنایتی در خط دفاعی به کار 
گرفته می شود و بسیاری از بازیکنان در پست های دیگر به 
تیم کمک می کنند، به دلیل این است که با کمبود بازیکن 
مواجه هستیم چون در آغاز فصل پول نداشتیم و نتوانستیم 

بازیکن بگیریم.
قبول دارم که تیم نتایج مطلوبی در هفته های اخیر 
لیگ برتر نمی گیرد، اما وقتی هیچ حمایتی نمی شویم 
واقعا باید چه اقدامی انجام بدهیم، در این شرایط شدید 
نیازمند برخورداری از پشتیبانی و حمایت مالی هستیم 
چون نیم فصل در حال فرا رسیدن است و هم باید بازیکنان 
مورد نیاز خود را بگیریم و هم اینکه باید به اعضای فعلی 

تیم دستمزد بدهیم.
بهفکرتغییردرکادرفنیصبانیفتادهاید؟

وقتی تیمی در این شرایط قرار می گیرد، نخستین چیزی 
که به ذهن همه می رسد این است که باید مربی تیم 
عوض شود اما به نظر من تغییر در کادر فنی تنها راه حل 
مشکلات صبا نیست، این کادر فنی واقعا شجاعت به خرج 
داد که در آغاز فصل تیمی را تحویل گرفت که نسبت به 
فصل گذشته متحول شده بود و باید از نو شکل می گرفت، 

تازه پول و حامی مالی هم نداشت.
ما باید تیم را در نیم فصل تقویت کنیم و دست کادر فنی 
برای انتخاب بازیکن باز باشد و دیگر با این کمبودهایی که 
در هفته های اخیر با آن دست به گریبان بودیم، مواجه 
نباشیم، مطمئنم صبا در این جایگاه جدول نخواهد ماند و 

ما به زودی روزهای خوب صبا را هم خواهیم دید.



5 علمی و سلامت 

یک متخصص تغذیه :

با مصرف این مواد غذایی فشارخون خود را 
کنترل کنید

یک متخصص تغذیه گفت: مصرف مواد غذایی حاوی پتاسیم، کلسیم و منیزیم 
باعث کاهش فشار خون افراد می شود.

پیام فرحبخش متخصص تغذیه ؛ درباره راهکار مناسب تغذیه ای برای کنترل فشار 
خون گفت: در یک رژیم غذایی مناسب باید میزان سدیم دریافتی را کاهش دهیم.

با بیان اینکه بدن بیشترین سدیم را از نمک طعام دریافت می کند، اظهار داشت: 
اکثر مواد غذایی مانند زیتون پرورده و شور، تن ماهی، کنسرو، نان، پنیر شور، چیپس 

و پفک حاوی نمک هستند. 
به گفته فرحبخش، مصرف نمک تعادل افراد مبتلا به فشار خون بالا را برهم می زند. 
این متخصص تغذیه با اشاره به تاثیر بعضی از مواد غذایی در کنترل فشار خون افراد 
تصریح کرد: مواد غذایی حاوی پتاسیم مانند موز و آووکادو باعث بلوغ طبیعی و کاهش 

فشار خون افراد می شود.
وی افزود: مواد غذایی مانند سیب زمینی، گوجه فرنگی، پرتقال، انار و کیوی نیز 
سرشار از پتاسیم است که با مصرف سبزیجات تازه و سالاد در هر وعده غذایی می 

توان از افزایش فشار خون جلوگیری کرد.
فرحبخش با بیان اینکه عنصر کلسیم بر فشار خون تاثیر مثبت دارد، تاکید کرد: 
محصولات لبنیاتی کم چرب مانند) شیر، ماست، دوغ، پنیر( بهترین منبع کلسیم 

است.
وی با اعلام اینکه اکثر افراد نسبت به وضعیت فشار خون خود بی اطلاع هستند، 

عنوان کرد: ۳/۱)یک سوم( جمعیت جهان مبتلا به فشارخون هستند. 
این متخصص تغذیه درباره عنصر منیزیم بیان کرد: مواد غذایی حاوی کلروفیل مانند 

سبزیجات سرشار از منیزیم هستند.
وی با بیان اینکه مصرف سبزیجات و سالاد در هر وعده غذایی باعث کاهش فشار 
خون می شود، تاکید کرد: مصرف نمک در هنگام طبخ یا همراه با و وعده غذایی فشار 

خون پایین افراد را افزایش می دهد.
فرحبخش با تاکید بر اینکه در اکثر موارد علت ایجاد فشار خون ناشناخته است، بیان 

کرد: افراد مبتلا به اختلالات کلیوی دچار افزایش فشار خون می شوند. 
وی با بیان اینکه فشار خون بدون علامت است اظهارداشت: افراد مبتلا به این 
بیماری جهت جلوگیری از کاهش و افزایش فشار خون، هرسال یک الی دوبار به 

صورت مستمر و مداوم به پزشک مراجعه کنند.

سنگ شکن های طبیعی کلیه و صفرا:

 سنگ های مزاحم بدن را تار و مار کنید
تحقیقات نشان می دهد نوعی گیاه قادر است سنگ کلیه و کیسه صفرا را در عرض 

چند روز از بین ببرد.
سنگ کلیه و صفرا یکی از معضلات امروز بشر به خصوص به دلیل زندگی مدرن و 
عادات بدغذایی است. بسیاری از عادات غلط غذایی مانند خوردن نمک زیاد و غذاهای 
چرب و اضافه وزن از علل به وجود آمدن سنگ در کلیه و کیسه صفرا محسوب 

می شود.
 روش های زیادی برای دفع سنگ کلیه مانند خوردن آب انواع میوه مانند هندوانه 

و ترب سیاه وجود دارد که بسیاری با آنها آشنایی دارند.
 یک متخصص طب گیاهی در خصوص نتیجه تحقیقاتش گفت: بیماری به من 
مراجعه کرد و راهکاری از من خواست تا سنگ کلیه او در عرض چند روز دفع شود. 
در روند مطالعات بر روی تحقیقات گذشتگان با گیاه "فیلانتوس نیروری" مواجه شدم 

و آن را امتحان کردم. 
از اواسط سال ۱۹۶۰ بسیاری از خواص داروی گیاه فیلانتوس نیروری ثابت شد. 
علاوه بر این، در سال ۱۹۹۹ یک مطالعه بالینی اثرات این گیاه را بر روی کریستال 
های اگزالات کلسیم نشان می داد. اگزالات کلسیم جز اصلی سنگ های کلیه بوده و 

در واقع این گیاه بسیار قوی توانایی شکستن سنگ کلیه را دارا است. 
 در حدود سال های دهه هشتاد میلادی تاثیر ضد ویروس فیلانتوس نیروری به 
خصوص در برابر هپاتیت B همه جهان را شگفت زده کرد و تحقیقات بر روی آن 

همچنان ادامه دارد. 
با استفاده از این گیاه سنگ کیسه صفرا و  کلیه به سرعت از بین رفته و به عنوان 
یک راهکار درمانی موثر شناخته شده است. این گیاه می تواند در روند درمان بسیاری 
از بیماری ها مفید واقع شود. به عنوان مثال، در ژاپن کارشناسان در حال آزمایش بر 

روی تاثیر این گیاه بر روی بیماران مبتلا به ایدز هستند.
 یکی از راه های ساده درمان سنگ کلیه و دفع سنگ کیسه صفرا نوشیدن چای 
این گیاه است به طوری که با نوشیدن این چای در ۲ روز اثری از سنگ های مزاحم 

تشکیل شده درون بدن به چشم می خورد.
 حال به دستورالعمل های زیر برای استفاده هرچه بیشتر از چای گیاه فیلانتوس 

نیروری توجه کنید:
سنگکلیه

کافی است که یک قاشق غذاخوری از این گیاه را درون ۴ لیتر آب ریخته و اجازه 
دهید به مدت ۲۰ دقیقه بجوشد. حال چای فیلانتوس نیروری شما با خاصیت فوق 

العاده آماده است. می توانید سه تا هشت لیوان از آن را روزانه بنوشید.
سنگصفرا

به منظور درمان سنگ کیسه صفرا، کافی است سه لیوان از این چای را به مدت 
سه روز بنوشید.

یک کارشناس طب سنتی مطرح کرد

 دلیل غلت زدن زیاد و بی قراری در خواب 
 یک کارشناس طب سنتی گفت: افرادی که از خواب آلودگی در طول روز رنج 
می برند؛ باید شام خود را زود بخورند، همچنین افرادی که در خواب بی قرار هستند 
و دائما غلت می زنند, دچار سوءهاضمه هستند. این افراد باید شام سبک و حداقل ۳ 

ساعت قبل از خواب بخورند.
 سید جواد علوی متخصص طب سنتی اظهار داشت: افرادی که از خواب آلودگی 
در طول روز رنج می برند؛ باید شام خود را زود بخورند و از پرخوری و خوردن غذاهای 

سنگین در وعده شام بپرهیزند.
این کارشناس طب سنتی بیان داشت: بیش از ۹۰ درصد بزاق آب است. اگر غذا را 
خوب بجویم، نیاز به نوشیدن آب بعد از غذا تا حد زیادی رفع می شود. خوردن آب 
با غذا هضم را مختل می کند. علوی ادامه داد: استفاده از خوردنی ها و آشامیدنی ها، 
اگر همراه با موسیقی مناسب باشد, باعث گوارایی و کارایی بیشتر غذا در برای رشد 
و سوخت و ساز بدن می شود. مصرف سالاد همراه غذا به مرور موجب ضعف معده و 

اختلال هضم و بروز بیماریهای کبدی می شود.
وی عنوان کرد: مصرف سالاد همراه غذا به مرور موجب ضعف معده و اختلال 
هضم و بروز بیماری های کبدی می شود. سالاد باید به تنهایی و با فاصله مناسب از 

غذا میل شود.
این کارشناس طب سنتی یاداور شد: "تاب سواری" ورزشی ملایم و مناسب برای 
تمام سنین است، به ویژه برای افرادی که توانایی فعالیت های سنگین بدنی ندارند از 

جمله کودکان و سالمندان است و حتی در تقویت سیستم گوارش هم موثر است.

محققان عنوان می کنند؛

رژیم غذایی سالم تضمین کننده
 عمر طولانی بیماران کلیوی

طبق گزارش محققان، رژیم غذایی سالم به افراد مبتلا به بیماری کلیوی کمک می 
کند تا طول عمر بیشتری داشته باشند. 

به گزارش مهر، محققان هفت مطالعه را که شامل بیش از ۱۵ هزار فرد مبتلا به 
بیماری مزمن کلیوی بود را در راستای ارزیابی تاثیرات رژیم غذایی مملو از میوه، 

سبزیجات، ماهی، حبوبات، بنشن، غلات کامل و فیبر بررسی کردند.
در شش مطالعه، رژیم غذایی سالم به طور مداوم با ۲۰ تا ۳۰ درصد نرخ پایین 
تر مرگ زودهنگام و با ۴۶ مورد مرگ کمتر به ازای هر ۱۰۰۰ نفر در طول ۵ سال 

مرتبط بود.
این تیم تحقیق بین المللی هیچ ارتباط قابل توجهی بین رژیم غذایی سالم و ریسک 

نارسایی قلبی نیافتند.
دکتر جیووانی استریپولی، سرپرست تیم تحقیق از دانشگاه باری ایتالیا، در این باره 
می گوید: »در حال حاضر بیماری مزمن کلیوی بر حدود ۱۰ تا ۱۳ درصد جمعیت 
بزرگسال تاثیر می گذارد و متعاقباً ریسک مشکلات قلبی-عروقی و مرگ زودهنگام 

را افزایش می دهد.«
بیماران مبتلا به بیماری مزمن کلیه عنوان می کنند که به خاطر بیماری مصرف 
برخی مواد مغذی نظیر فسفر، پتاسیم، پروتئین و سدیم را محدود می کنند. اما 
شواهد تحقیقاتی نشان می دهد این محدودیت ها تاثیر کمی در کاهش ریسک مرگ 
زودهنگام دارد و حتی پیروی از یک رژیم غذایی سالم و درست می تواند طول عمر 

این بیماران را افزایش دهد.

7 عادت خطرناکی که باید از چشم ها 
دور بمانند!

برخی عادات سالم برای حفظ سلامت چشم ها از جمله رعایت یک رژیم غذایی 
متعادل، استفاده از عینک های آفتابی استاندارد، معاینات منظم چشم پزشکی و ... 

شناخته شده هستند.
 با این حال چندین عادت غلط هم وجود دارند که می توانند به سلامت چشم ها 

آسیب برسانند و نیاز به اصلاح فوری دارند، از جمله:
مالشچشم:چروک شدن پوست اطراف چشم یکی از نشانه های اولیه بالا رفتن 
سن است اما مالش چشم می تواند منجر به شکسته شدن عروق خونی کوچک زیر 
سطح پوست شود و افتادگی پلک و چین و چروک زیر چشم را تشدید کند. با این که 
راه های زیادی برای از بین بردن چروک زیر چشم از جمله تزریق بوتاکس یا جراحی 

زیبایی پلک وجود دارد اما پیشگیری همیشه بهتر است.
فراموشکردنعینکآفتابی:اشعه فرابنفش خورشید یکی از خطرناکترین 
عوامل برای آسیب به چشم ها و پلک است. قرار گیری در معرض نور خورشید منجر 
به برفکوری، آب مروارید، دژنراسیون ماکولا و ناخنک چشم و حتی سرطان پلک می 
شود. استفاده از عینک های آفتابی برای محافظت از اشعهUVو اشعهHEVحتی در 

روزهای ابری ضروری است.
سیگارکشیدن:سیگار کشیدن تنها برای اعضایی از بدن مانند ریه، قلب، مغز 
و ... خطرناک نیست بلکه می تواند برای چشم نیز اثرات منفی جبران ناپذیر داشته 
باشد. سیگار خطر ابتلا به بیماری های چشمی مانند آب مروارید، دژنراسیون 
ماکولا، یووئیت )التهاب قسمتی از چشم که مجرای دستگاه یووه آ نامیده می 
شود که شامل عنبیه، جسم مژگانی و کروئید )مشیمیه( است(، خشکی چشم و 
ریتنوپاتی دیابتی را تشدید می کند. در واقع سیگاری ها تا چهاربرابر بیشتر ممکن 
است کوری را در مقایسه با افراد غیر سیگاری تجربه کنند. خبر خوب این است 
که ترک سیگار بدون توجه به سن، می تواند خطر ابتلا به بیماری های جدی 

چشمی را کاهش دهد.
رژیمغذاییفقیر: مصرف بیش از حد فست فودها و اجتناب از مصرف کافی میوه 
و سبزیجات، ویتامین ها، مواد معدنی و اسیدهای آمینه ضروری، خطر ابتلا به بیماری 
های چشمی را تشدید می کند. سبزی های برگ دار، میوه های رنگارنگ و ماهی 

باعث جلوگیری یا مدیریت بیماری های چشمی وابسته به سن می شود.
محرومیتازخواب: کمبود خواب با قرمزی، ایجاد حلقه های تیره زیر چشم، 

چروک پوست زیر چشم، خشکی چشم و تاری دید همراه است.
ننوشیدنآبکافی: عدم نوشیدن حداقل ۸ لیوان آب در روز و دریافت یک 
رژیم غذایی با سدیم بالا، می تواند منجر به کاهش تولید اشک و از بین رفتن رطوبت 
محیط چشم شود و فرد را مستعد ابتلا به بیماری های چشمی کند. خشکی چشم، 

قرمزی و پف کردگی پلک ها از نشانه های کم آبی بدن است.
عدممراجعهبهچشمپزشک:معاینات منظم چشم می تواند مشکلات بینایی 
را قبل از ایجاد تشخیص دهد. چون بیماری های تهدید کننده بینایی مانند گلوکوم 
اغلب هیچ علائم هشداردهنده ای ندارند تا زمانی که از دست دادن دائمی دید اتفاق 

بیفتد.
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نوشابهراهرگزبااینموادغذایینخورید

خوردن نوشابه ها با برخی مواد غذایی می تواند شما را قربانی سوءهاضمه یا اختلالات درونی 
گاها خطرناک کند. در این مطلب در خصوص این ممنوعه ها بیشتر صحبت می کنیم. لطفاً 

با ما همراه باشید.
اگر شما هم جز افرادی هستید که علاقه وافری به نوشابه ها )به ویژه کولاها( دارند احتمالًا 
خودتان هم به خوبی می دانید که این نوشیدنی ها برای سلامتی مفید نیستند. با این حال اگر 
نمی توانید از نوشیدنی مورد علاقه تان دل بکنید حتماً حواستان باشد که آن ها را با برخی 
مواد غذایی نخورید. چون گرچه ممکن است به سرعت اثرات مخرب آن را مشاهده نکنید اما 
باید بدانید که خوردن نوشابه ها با برخی مواد غذایی می تواند شما را قربانی سوءهاضمه یا 
اختلالات درونی گاها خطرناک کند. در این مطلب در خصوص این ممنوعه ها بیشتر صحبت 

می کنیم. لطفاً با ما همراه باشید.
کدامموادغذایینبایدبانوشابههامصرفشوند

همه ما بدون اینکه متوجه باشیم گاهی مواد غذایی مختلفی را با هم می خوریم که متأسفانه 
ترکیب آن ها ممکن است برای بدن خطرناک باشد. احتمالاً بسیار عادی است که شما به همراه 
ناهار یا شام یک یا چند لیوان نوشابه نیز میل کنید. اما ترکیب نوشابه ها با برخی مواد غذایی 

برای سلامتی خطرساز است که در ادامه به آن ها اشاره می شود:
شیر

بدون شک منظورمان این نیست که کسی شیر و نوشابه را در یک لیوان مخلوط می کند و 
می خورد. اما برخی غذاهایی که ما برای ناهار یا شام می خوریم حاوی شیر است. مانند برخی 
سوپ ها یا دسرها و غیره. به عنوان مثال پاستا با خامه یا کیک های تولد حاوی شیر هستند. 
زمانی که این غذاها یا شیرینیجات را میل می کنید و در عین حال نوشابه هم می خورید این 
دو در معده تان حالت اسیدی وسیعی ایجاد می کنند که باعث درد معده شدید، ریفلاکس 

و سوءهاضمه می شود.
قهوه

باز هم خنده دار است که تصور کنیم فردی قهوه خود را با نوشابه بنوشد. اما برای همه پیش 
می آید که به همراه غذا نوشابه بخورد و دسر را با قهوه. این ترکیب بسیار خطرناک است. زمانی 
که دو ترکیب در داخل دستگاه گوارش ترکیب می شود نوعی کف فرار تشکیل می شود 
که اسیدیته زیادی تولید می کند. اگر این اشتباه غذایی را انجام دهید احساس تندمزاجی، 

عصبانیت و معده درد داشته و دچار سوءهاضمه می شوید.
غذاهایتندوپرادویه

ادویه های تند مانند فلفل یا کاری و غیره طعم فوق العاده ای به تمام غذاها می دهند. زمانی 
که این ترکیبات به بدن می رسند حرارت و دمای بدن را بالا می برند. به همین دلیل نیز بعد 
از خوردن این غذاها هوس نوشیدن آب یا حتی نوشابه به سرتان می زند. اما این کار به نفع 
بدن نیست. نوشیدنی های حاوی کولا، زمانی که تحت حرارت بالا قرار بگیرند سولفوریک 
اسید تولید می کنند. اگر برای برطرف کردن سوزش ناشی از غذاهای تند نوشابه می خورید 
آسیب زیادی به سلامتی تان می زنید. این ترکیب باعث افزایش ترشحات گوارشی می شود 

که به نفع بدن نیست.

آبنباتهاینعنایی
احتمالاً شما هم در کلیپ هایی که در فضای مجازی انتشار یافته است فیلم بطری نوشابه 
ای که آبنبات نعنایی داخل آن انداخته شده است را دیده اید. در این فیلم شاهد یک انفجار 
کوچک و البته هشداردهنده هستیم. این انفجار ناشی از قدرت جوشان این قبیل آبنبات ها و 
گاز موجود در نوشابه است. حال تصور کنید که ترکیب این دو در معده تان چه می کند. توصیه 
اکید داریم حتی فکر امتحان این دو ترکیب هم به سرتان نزند. چون واکنش شیمیایی ترکیب 

این دو ماده برای سلامتی فوق العاده خطرناک است.
بعدازنوشیدننوشابههاوکولاهاچهاتفاقیدربدنمیافتد؟

اصل مطلب این است که حتی اگر نوشابه را با این مواد غذایی نیز ترکیب نکنید باز هم برای 
سلامتی مضر است. بدانید که بعد از مصرف این نوشیدنی ها دقیقه به دقیقه در بدنتان اتفاقاتی 

می افتد که در ادامه اشاره می کنیم:
1۰دقیقهبعدازمصرفنوشابه

 هر یک لیوان نوشابه حاوی حدود ۱۰ قاشق شکر است. به همین دلیل هم ضربه سختی 
به سلامتی می زند. این میزان قند به بدن انرژی مثبت نمی دهد. ده دقیقه بعد از مصرف، 

اختلالاتی در قند خون حاصل می شود.
2۰دقیقهبعدازمصرفنوشابه

پاستا با خامه یا کیک های تولد حاوی شیر هستند. زمانی که این غذاها یا شیرینیجات را میل 
می کنید و در عین حال نوشابه هم می خورید این دو در معده تان حالت اسیدی وسیعی ایجاد 

می کنند که باعث درد معده شدید، ریفلاکس و سوءهاضمه می شود
بعد از ۲۰ دقیقه میزان انسولین در خون شروع به کاهش کرده و کبد مجبور می شود که 
تلاش خود را برای تبدیل قند در بدن دو چندان کند. در اکثر موارد، این قند به چربی تبدیل 

می شود و این مسئله نیز به نفع بدن نیست.
4۰دقیقهبعدازمصرفنوشابه

بعد از ۴۰ دقیقه کافئین شروع به تأثیر می کند. مردمک چشم ها گشاد شده و فشارخون 
افزایش پیدا می کند. فرد احساس خستگی کرده و کبد شروع به آزاد کردن قند در خون 

می کند.
4۵دقیقهبعدازمصرفنوشابه

 بدن شروع به تولید دوپامین بیشتر می کند. این هورمون وظیفه تحریک بخشی از مغز را 
برعهده دارد که به لذت و احساس پاداش مربوط می شود.

1ساعتبعدازمصرفنوشابه
یک ساعت پس از مصرف نوشابه، دفع کلسیم از طریق ادرار کلید می خورد. این روند در 
طولانی مدت باعث پوکی استخوان، پوسیدگی دندان یا شکنندگی استخوان ها می شود. 
اسیدفسفریک موجود در نوشابه نیز روی منیزیم و زینک)روی( موجود در بدن فیکس می شود. 
خاصیت دیورتیک این نوشیدنی ها نیز اشتباه است. چون باعث نمی شود که باقیمانده توکسین 
های بدن دفع شوند بلکه زمینه را برای دفع مواد مغذی مورد نیاز بدن فراهم می کند. به همین 

دلیل بعد از مصرف نوشابه احساس ضعف و تحریک پذیری عصبی می کنید.

 

محققان دانشگاه گیلان موفق به ساخت انحناسنج دیجیتال شدند. این وسیله، گام 
مهمی در راستای ساخت تجهیزات مرتبط با ابزار دقیق و اندازه گیری محسوب شده و 
می تواند به استانداردسازی ابزارآلات تولیدی و آزمایشگاهی کمک قابل توجهی کند.

پیوند طاهرپرور از مجریان این طرح در گفت  وگو با ایسنا، با اشاره به ثبت اختراعی 
با عنوان انحناسنج دیجیتال به همراه مخترع گیلانی، پرهام فیروزی کوهی، دانشجوی 
فیزیک دانشگاه گیلان درباره کاربرد این اختراع گفت: این وسیله بیشتر در رابطه 
با کارهای تحقیقاتی و صنایع خاصی همچون صنایع لنزسازی و عدسی سازی،از 
شاخه های فیزیک اپتیک و در شاخه های دیگر همچون فیزیک مکانیک در تعیین 

سطح و مواردی دیگر کاربرد دارد.
عضو هیأت علمی گروه فیزیک گفت: ساخت این وسیله و ابزارهای مشابه، گام 
مهمی در راستای ساخت تجهیزات مرتبط با ابزار دقیق و اندازه گیری محسوب می 
شود و می تواند به استانداردسازی ابزارآلات تولیدی و آزمایشگاهی کمک شایانی کند.

وی افزود: با توجه به جهش علمی کشور در زمینه تولید مقالات علمی در ژورنال های 
معتبر بین المللی، به فعلیت رساندن تحقیقات و صنعتی سازی آنها می تواند گام مهمی 
در راستای استقلال کشور محسوب شود تا با تولید دانش فنی حتی به صادرات آن 
نیز اندیشید، نکته ای که بارها توسط مسؤولین نیز تاکید شده است. در واقع یکی از 
مهمترین اهداف مطالعات علمی در جوامع مدرن، دستیابی به تکنولوژی ساخت و 

اجرایی سازی مطالعات است.
وی خاطرنشان کرد: به منظور پیاده سازی و ساخت طرح انحناسنج دیجیتال از 
ظرفیت پارک علم و فناوری گیلان استفاده شد. پیاده سازی این اختراع در حدود 
یکسال زمان برد هرچند مطالعات تئوری و روش محاسبات آن حجم مطالعات بالایی 
را در بر داشت. طاهرپرور در خصوص تجاری سازی طرح افزود: برای تجاری سازی 
این طرح به افراد متخصص در زمینه های مختلفی همچون مکانیک ،الکترونیک و 

مهندسی سخت افزار و حمایت مالی نیاز است.

ساخت انحناسنج دیجیتال در صنایع لنزسازی 
توسط محققان کشور محقق دانشگاه علوم پزشکی البرز موفق به طراحی 

از  استفاده  با  که  شد  هوشمندی  صندلی  ساخت  و 
سنسورهای آن از اختلالات اسکلتی و عضلانی پیشگیری 

می شود و در کاهش خستگی موثر است.
سیده آذر موسوی فرد، عضو هیات علمی دانشگاه علوم 
پزشکی البرز و مخترع صندلی هوشمند گفت: امروزه 
بسیاری از مشاغل با نشستن های طولانی همراه هستند 

و روزانه به تعداد آنها افزوده می شود.
وی ادامه داد: مشکل اساسی این است که فرد بیشتر 
مواقع برای مدت های طولانی روی صندلی خود بدون 
توجه به نحوه نشستن قرار می گیرد و اگر فرض شود این 
فرد قرار باشد تا زمان بازنشستگی همین شغل را داشته 

باشد با مشکلات جسمی فراوانی مواجه خواهد شد.
وی افزود: نشستن های طولانی سبب افزایش بیماری 
های قلبی و عروقی، دیابت، چاقی، کمردرد و اختلالات 
اسکلتی-عضلانی خواهد شد اما اگر فرد به ازای هر ۲۰ 
تا ۳۰ دقیقه ثابت نشستن یک استراحت ۲ دقیقه ای 
داشته باشد بسیاری از مشکلات ذکر شده به سراغ آنها 
نخواهد آمد. موسوی فرد افزود: در این طرح سعی کرده 
ایم با دادن زمان لازم به سنسورهای فشاری، نوری و یا 
گرمایی که در سطح نشیمنگاه صندلی نصب شده اند، 
کاربر را مجبور کنیم پس از سپری شدن زمان مورد نظر 
)حداکثر زمانی که می توان بدون ایجاد آسیب جدی به 
کاربر به صورت ثابت در یک جا نشست حدودا ۲۰ تا ۳۰ 
دقیقه است( سنسور با فرستادن آلارم فرد را مجبور کند 
از جای خود بلند شود و تا فرد از روی صندلی بلند نشود 

آلارم مربوطه خاموش نخواهد شد.
وی ادامه داد: سطح نشیمنگاه صندلی به مدت دو 
دقیقه حساس بوده به این منظور که اگر کاربر بخواهد 

کمتر از دو دقیقه مجددا بر روی صندلی بنشیند آلارم به 
صدا درآمده و فرد قادر به نشستن نخواهد بود و حتما باید 

دو دقیقه از آن بگذرد تا غیرفعال شود.
این محقق با بیان اینکه به کاربر آموزش داده می شود 
که در این فاصله دو دقیقه ای با ایستادن و قدم زدن و 
انجام حرکات ورزشی به بازیابی شرایط استراحت عضلات 
خود کمک کند، گفت: این تکنیک بسیار کم هزینه و 
پرسود بوده و قابل نصب بر روی کلیه صندلی های موجود 
در بازار است. عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
البرز با بیان اینکه این صندلی را می توان برای تمامی 
کارهایی که به صورت نشسته انجام می شوند به کار برد، 
عنوان کرد: این صندلی برای هر شغل نشسته ای بدون 

محدودیت کاربرد دارد.

وی افزود: امروزه کودکان و نوجوانان ساعت ها وقت 
خود را به صورت نشسته پشت رایانه های شخصی بدون 
توجه به عوارض آن سپری می کنند لذا ضروت استفاده 
از این صندلی ها که خود یک نوع یادآوری کننده برای 

رسیدگی به شرایط بد نشستن است را افزون می کند.
موسوی فرد خاطر نشان کرد: این کیت بر روی هر 
صندلی قابل نصب بوده و تغییر زیادی در قیمت تمام شده 
صندلی ایجاد نمی کند. به گفته وی، همچنین این برنامه 
قابلیت ارتقا داشته و می تواند در صورت لزوم و درخواست 
مشتری مجهز به سنسورهای ارزیابی پوسچر، تعداد زمان 
بلند شدن از روی صندلی در طول یک شیفت و قابلیت 
اتصال به رایانه و وای فای را برای بررسی های  علمی بر 
روی پوسچر فرد را داشته باشد.  این محقق خاطرنشان 
کرد: بر خلاف تصور عموم که بیشتر کارهای نشسته را 
کار همراه با کامپیوتر می دانند این صندلی در مشاغلی که 
از کامپیوتر استفاده نمی شود مثل مشاغل مونتاژ و بسته 
بندی نیز کاربرد فراوانی دارد و می تواند از بروز زود هنگام 

اختلالات اسکلتی و عضلانی جلوگیری کند.
وی با اشاره به مزایای استفاده از این صندلی گفت: 
کاهش احساس خستگی و کوفتگی در عضلات بدن 
خصوصا اندام تحتانی، خون رسانی بهتر به اندام تحتانی 
به ویژه پاها، کاهش و جلوگیری از آسیب های وارده 
به نخاع و کمر درد از مزایای استفاده از این صندلی به 
شمار می رود. موسوی فرد افزود: استفاده از این صندلی 
هوشمند در کاهش و جلوگیری از بیماری های قلبی و 
عروقی، جلوگیری از بیماری های دیابت، جلوگیری از 
چاقی افرادی که به صورت نشسته کار می کنند، ایجاد 
نشاط روحی و روانی در محیط های کاری، ایجاد سامانه 

ارگونومیکی جهت کنترل نیز کمک می کند.

نورهای چشمک زن ظاهر زیبایی دارند، اما اگر این حالت در فرکانس خاصی انجام 
شود، شاید بتواند به درمان آلزایمر کمک کند.

گروهی از محققان موسسه فناوری ماساچوست)MIT( از لامپ های ال ای دی 
چشمک زن با نیروی ۴۰ هرتز برای درمان موش های مبتلا به آلزایمر استفاده کرده اند.

آن ها دریافتند موش هایی که در مراحل اولیه بیماری برای یک ساعت در معرض 
این نور قرار گرفته بودند، سطوح پروتئین بتاآمیلوئید مغز آن ها کاهش یافته بود.

تجمع این پروتئین در مغز باعث ایجاد پلاک هایی می شود که در عملکرد این ارگان 
اختلال وارد می کند.علاوه بر آن، زمانی که این روش برای هفت روز روی موش هایی 
آزمایش شد که در مراحل پیشرفته تر بیماری قرار داشتند،  به کاهش قابل توجه 
پلاک ها در مغز این حیوانات کمک کرد.نورهای چشمک زن با تحریک نوسانات گاما 

بوجود می آیند که تصور می شود در افراد مبتلا به آلزایمر از کار افتاده است.
نوسانات گاما، سلول های ایمنی موسوم به میکروگلیا را که متورم شده و در بیماران 

آلزایمری از خود مواد شیمیایی سمی ترشح می کند، به حالت اولیه بازمی گرداند.

از آنجایی که مسئولیت میکروگلیا پاکسازی آمیلوئیدهاست، تبدیل آن ها به 
سلول های ایمنی کارا با شکل گیری پلاک مبارزه می کند.

البته باید توجه کرد که هنوز امکان استفاده از این روش در بیماران آلزایمری واقعی 
وجود نداشته و به آزمایشات بیشتر برای تاثیر طولانی مدت آن نیاز است.

یک شرکت هلندی برای اولین بار با ترکیب تردمیل و 
دوچرخه وسیله ای شگفت انگیز تولید کرده است.

در دوچرخه جدید هیچ خبری از رکاب و زین نیست 
و دوچرخه سوار باید سوار بر تردمیل با سرعت معمولی 
قدم بزند و با کمک موتور الکتریکی با حداکثر سرعت 

۲۷ کیلومتر در ساعت حرکت کند.
دوچرخه-تردمیل جدید طوری طراحی شده است 
ایستادن روی تردمیل و راه رفتن  با  که کاربر تنها 
آرام روی آن بخشی از انرژی مورد نیاز جهت حرکت 

دوچرخه را تامین کند.
 Lopifit سخنگوی شرکت سازنده دوچرخه-تردمیل

در مورد ویژگی های طراحی این وسیله نقلیه نوین 
عنوان کرد: این دوچرخه ترکیبی از اسکوتر، دوچرخه 
برقی و تردمیل است که ایده اصلی آن زمانی به ذهن 

طراح رسید که با تردمیل مشغول ورزش بود.
شرکت تولیدکننده دوچرخه-تردمیل در حال توزیع 
ایالات متحده، مکزیک و منطقه  آن در سه کشور 
کارائیب است. دوچرخه جدید این قابلیت را در اختیار 
کاربران می گذارد تا با نیروی لازم برای قدم زدن آهسته 

بتوانند با سرعت دوچرخه سواری حرکت کنند.
این دوچرخه قادر است تا با یک بار شارژ بین ۵۰ تا 

۸۰ کیلومتر را بپیماید.

صندلی هوشمند ساخته شد

درمان آلزایمر با چراغ چشمک زن

با دوچرخه-تردمیل آشنا شوید

دانشمندان موفق به ساخت روباتی شدند که اشکال متفاوتی به خود می  گیرد.
محققان دانشگاه MIT روباتی بسیار حساس به نام ChainFORM ساخته اند که 
قابلیت تغییر شکل دارد و به دلیل حساسیت زیاد و قابلیت تحریک به هرآنچه که 

کاربر نیاز داشته باشد، تبدیل می شود.
روبات ChainFORM درحقیقت تعدادی بلوک با قابلیت اتصال به یکدیگر است. 

هرکدام از بلوک ها سیستم ردیابی حس و موتور خود را دارند.
البته ChainFORM نخستین روباتی نیست که از روبات های کوچکتر تشکیل 
شده است. چنین روبات هایی قابلیت بسیار بهتر و کارایی متنوع تری نسبت به 
ماشین های بزرگ دارند. این روبات که شبیه کرم شب تاب است را می توان تغییر 

شکل داده و آن را به شکل عنکبوت دوباره به هم چسباند.

ساخت روباتی شبیه کرم شب تاب



اجتماعی 6

به منظور اطمینان از سلامت آب انجام می شود:

انجام بیش از 12 هزار آزمون بر روی آب قم
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان از انجام بیش از ۱۲ هزار 
آزمون فیزیکی، شیمایی، میکربی و... در سال به منظور اطمینان از سلامت و بهداشت 

آب قم خبر داد.
مهندس علی جان صادق پور با اشاره به اقدامات و فعالیت های آبفای قم در راستای 
کنترل کیفیت و بهداشت آب و فاضلاب گفت: به طور مستمر شبکه های آب شهری، 
آب شیرین، منابع، مخازن، خطوط انتقال، تصفیه خانه های آب و فاضلاب و شهرهای 

تابعه مورد پایش قرار می گیرند.
وی با بیان اینکه روزانه آزمون های فیزیکی، شیمایی، میکربی، بیولوژی و کلر سنجی به 
منظور اطمینان از سلامت آب انجام می شود، اظهار داشت: در مجموع در این آزمون ها به 
صورت روزانه ۳۳ نمونه برداری از آب انجام شده و ۳۱۸ آیتم مورد بررسی قرار می گیرد.

رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم با اشاره به اینکه 
در طول سال نظارت بر شستشوی شبکه، مخازن، کلر شویی و شوک های کیفی 
تصفیه خانه طبق برنامه انجام می شود، ابراز داشت: در همین راستا سالانه شستشوی 
۱۰۰ کیلومتر خطوط انتقال، ۱۱۰۰ کیلومتر شبکه آب رسانی و ۸۰ هزار  مترمکعب 
مخزن در دستور کار قرار دارد. وی ارائه خدمات آموزشی و مشاوره ای و آزمایشگاهی 
به دانش پژوهان در غالب تفاهم نامه با دانشگاه ها بدون اخذ هزینه، همکاری در انجام 
پایان نامه های کارشناسی ارشد و دکتری در آزمایشگاه  مرجع را از جمله فعالیت های 
شرکت آب و فاضلاب قم برشمرد. مهندس صادق پور از انجام سنجش لحظه ای آنلاین 
کیفی، بررسی و شناسایی باکتری های شاخص با دستگاه PCR و نظارت بر تأمین مواد 
گندزدا حدود ۲۵۰ تن و مواد منعقد کننده حدود ۱۸۰ تن و تست سیلندرهای یک تنی 
گاز کلر خبر داد و ابراز داشت: پایش آب فضای سبز سطح شهر در راستای جداسازی 
شبکه آب فضای سبز از شبکه شهری و بروز رسانی نقشه کیفی GIS برای منابع 
زیرزمینی شهر قم از دیگر اقدامات آبفای قم در راستای کنترل کیفیت و بهداشت آب قم 
است. وی در پایان با بیان اینکه آزمایشگاه کنترل کیفیت و بهداشت آب و فاضلاب قم 
دارای گواهی نامه های Iso OHSAS، کفایت تخصصی انجام آزمون میکربی و شیمایی 
و معتمد محیط زیست است، ابراز داشت: ارزیابی های اولیه نیز به منظور اخذ گواهینامه 

نامه ۱۷۰۲۵ به عنوان آزمایشگاه مرجع انجام شده است.

مدیرعامل شرکت آبفا روستایی استان خبر داد؛

اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب مسکن 
جوانان خورآباد

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب روستایی استان از اجرای شبکه جمع آوری فاضلاب 
مسکن جوانان روستای خورآباد بخش کهک خبر داد.

به گزارش روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب روستایی استان قم؛ دکتر محمد 
احمدی جبلی مدیرعامل شرکت آبفار قم با بیان اینکه بهترین راه در مسئله آب مدیریت 
مصرف و بازچرخانی آن در طبیعت می باشد گفت: با توجه به فقر شدید سفره های آب 
زیر زمینی در سطح روستاهای استان، حفاظت از محیط زیست و حفظ منابع موجود 
آب، اجرای پروژه های جمع آوری و تصفیه فاضلاب در کنار توسعه منابع تولید و توزیع 
آب از اولویت بالایی برخوردار است. احمدی جبلی با اشاره به افتتاح و بهره برداری 
از سامانه جمع آوری و تصفیه فاضلاب روستای خورآباد در سال ۹۳ افزود: با توسعه 
روستای خورآباد و اجرای مسکن جوانان روستا، توسعه شبکه جمع آوری فاضلاب روستا 
در برنامه قرار گرفت و با انتخاب مشاور مجرب نسبت به طراحی و اجرای شبکه در 
تیرماه امسال اقدام شد. وی با بیان این که روستای خورآباد با بیش از ۶۷۵ مشترک از 
روستاهای کوهستانی بخش کهک می باشد اظهار داشت: عملیات حفاری، لوله گذاری 
و اجرای انشعابات انجام شده و پروژه با پیشرفت بیش از ۸۵ درصدی در حال اتمام 
است.  این مقام مسئول در پایان، اعتبار این طرح را بیش از یک میلیارد و ۲۰۰ میلیون 
ریال اعلام و گفت: با ساخت منهول ها و اتصال به سامانه تصفیه، پروژه تکمیل و بیش 

از ۱۰۰خانوار از این خدمت برخوردار می شوند.

سخنگوی شورای شهر قم خبر داد

 تصویب مصوبه تخفیف عوارض ساختمانی 
شهرداری قم

 سخنگوی شورای شهر قم از تصویب مصوبه تخفیف عوارض ساختمانی شهرداری 
قم خبر داد. 

عباس ذاکریان ، با اشاره به مصوبه لایحه تخفیفات عوارض ساختمانی شهرداری قم 
اظهار کرد: بر این اساس افراد از ۲۷ آذر ماه مصادف با ۱۷ ربیع الاول ولادت پیامبر 
اکرم)ص( و امام صادق)ع( تا ۲۲ بهمن فرصت دارند از تخفیفات در نظر گرفته شامل 
پرداخت عوارض ساختمانی، مشاعی و بهای خدمات بهره مند شوند. وی خاطرنشان کرد: 
کسانی که عوارض خود را به صورت نقدی پرداخت کنند، مشمول ۳۰ درصد تخفیف 
می شوند. سخنگوی شورای شهر قم با بیان اینکه امسال با توجه به اینکه بخش قابل 
توجهی از همشهریان برای اخذ پروانه به صورت اقساط عمل می کنند، تدابیر و تخفیفاتی 
در این زمینه در نظر گرفته شده است، گفت: اگر کسی ۳۰ درصد عوارض را به صورت 
نقد پرداخت کند و باقیمانده را در هشت قسط بپردازد، از ۲۵ درصد تخفیف استفاده 
می کند. وی عنوان کرد:  اگر شهروندی ۱۰ درصد عوارض را نقد بپردازد و باقیمانده را در 
۱۲ قسط پرداخت کند، مشمول ۱۵ درصد تخفیف در عوارض می شود. ذاکریان ادامه 
داد: افراد در جرایم کمیسیون ماده ۱۰۰ در صورت پرداخت نقدی از ۲۰ درصد تخفیف 
بهره مند می شود و اگر بخواهند به صورت قسطی تا ۱۲ قسط بپردازند، مشمول ۱۰ 
درصد تخفیف می شوند. وی با اشاره به رکود در بازار مسکن و بدهی افراد به شهرداری 
گفت: کسانی که مایل هستند، بدهی خود را به صورت ملک به شهرداری واگذار کنند، 
برای این افراد گزینه ای در نظر گرفته شده و اگر ۵۰ درصد بدهی خود را به صورت نقد 
پرداخت کنند، این مبلغ پرداخت شده مشمول ۲۵ درصد تخفیف می شود و باقیمانده 
را می توانند به صورت ملک در اختیار شهرداری قرار دهند. سخنگوی شورای شهر قم 
یادآور شد: اگر کسی ۳۰ درصد کل عوارض ماده ۱۰۰ را نقد بپردازد، به میزانی که 
نقدی پرداخت کرده، ۱۵ درصد تخفیف تعلق می گیرد و ۷۰ درصد باقیمانده را می تواند 
ملک در اختیار شهرداری قرار دهند. وی عنوان کرد:  مؤدیانی که بدهی خود را پیش 
از این مصوبه تقسیط کردند، اگر بیش از ۵۰ درصد بدهی باقیمانده باشد، در صورت 
پرداخت نقدی و یک جای بدهی می توانند از ۲۰ درصد تخفیف در باقیمانده بدهی 
خود استفاده کنند. ذاکریان ادامه داد: این مصوبه شامل چک های معوقه نمی شود، بلکه 
شامل چک هایی است که سررسید نشده است، همچنین افراد تنها یک بار می توانند 
برای هر ملک از این مصوبه استفاده کنند. وی یادآور شد: همچنین بر اساس این مصوبه 
به شهرداری اجازه داده شد، در صورتی که تمایل به تمدید این تخفیفات داشته باشد، 
می تواند حداکثر تا ۲۰ اسفند تمدید کند، ولی ارقامی که در تخفیفات لحاظ شده ۱۰ 

درصد کمتر است.

سرپرست اداره فنی و مهندسی آستان مقدس قم خبر داد 
بهره برداری از شبستان حضرت زهرا)س( 

حرم مطهردر سال 97 
سرپرست اداره فنی و مهندسی آستان حضرت معصومه)س( با اشاره به اتمام عملیات 
عمرانی شبستان حضرت زهرا)س( در بهار ۱۳۹۵ گفت: این پروژه تابستان سال ۹۷ به 

بهره برداری می رسد. 
محمد جواد جهانگیرزاده پیش از ظهر دیوز در مراسم نامگذاری شبستان حضرت 
زهرا )س( که با حضور آیت الله سعیدی تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س( 
برگزار شد با اشاره به اینکه شبستان حضرت زهرا)س( در سطح زیرین صحن امام 
هادی)ع( واقع شده است، اظهار کرد: این پروژه در سال ۹۰ و با هدف بهره مندی کامل از 
فضای حرم مطهر و همچنین بهبود شرایط زائران آغاز و در سال ۹۱ وارد مرحله اجرایی 
شد. وی با اشاره به اینکه این پروژه به دلیل واقع شدن در مجاورت ابنیه تاریخی از نظر 
فنی با شرایط خاص خود روبه رو بود، گفت: برای اینکه به ابنیه تاریخی اطراف خسارتی 

وارد نشود، این پروژه به دقت توسط کارشناسان و ناظران به اجرا درآمد.
سرپرست اداره فنی و مهندسی آستان مقدس قم با بیان اینکه این شبستان با زیربنای 
هزار و ۲۴ متر مربع ظرفیت استقرار ۵۰۰ زائر در شرایط عادی و هزار نفر زائر در شرایط 
خاص را دارد،  اضافه کرد: دیواره جنوبی شبستان با فاصله ۲۰ متر تا ضریح مطهر حضرت 
معصومه)س(، نزدیک ترین محل به مضجع شریف بانوی کرامت است. وی با اشاره به 
اینکه برای ورود خروج زائران به این شبستان دو سرویس پله، پنج دستگاه آسانسور و 
چهار دستگاه پله برقی پیش بینی شده است، گفت: پیش بینی محل هایی برای اتصال به 
سطوح زیرین مدرسه علمیه فیضیه، صحن امام رضا و همچنین مسجد اعظم پیش بینی 
شده و طراحی کامل تجهیزات سرمایشی و گرمایشی، نورپردازی و... نیز صورت گرفته 
است. جهانگیرزاده با اشاره به اینکه سقف شبستان با استفاده از طرح های اماکن مذهبی 
و به روش آیینه کاری تزئین می شود، افزود: تاکنون ۳۵ میلیارد ریال در اجرای این 
پروژه هزینه شده و هزینه مورد نیاز برای تزئینات داخلی نیز ۴۰ میلیارد ریال پیش بینی 
شده است. وی با اشاره به اینکه عملیات احداث ساخت بنای شبستان بهار امسال اتمام 
یافته است، گفت: در خصوص معماری داخلی و تجهیز شبستان نیز اقدامات لازم در 
دست اجرا بوده و پیش بینی می شود که این شبستان در تابستان سال ۹۷ در اختیار 

زائران قرار گیرد.
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ورود یک کودک به جمع خانواده، اتفاق خوشایندی است که 
برای اعضاء شادی و نشاط به ارمغان می آورد؛ ضمن اینکه این 
اتفاق معمولا وقتی برای اولین بار تجربه می شود، ناخواسته تعادل 
زندگی زوج را تا حدودی به هم زده و بقیه جوانب زندگی شان را هم 

تحت الشعاع قرار می دهد. 
ورود یک فرزند به جمع دو نفره زن و شوهر، اگر با آمادگی و 
شناخت دقیق شرایط جدید همراه نباشد، می تواند تا حدی ارتباط 
زناشویی را کمرنگ کند و زمینه مشاجره و درگیری بین زن و شوهر 
را فراهم آورد، از این رو روان شناسان به والدین توصیه می کنند که با 
شناخت تغییرات و واکنش مناسب، سعی کنند پیوند عاطفی شان 
را مستحکم تر کنند؛ چراکه محبت والدین نسبت به فرزند، قرار 

نیست جایگزین محبت و توجه آن ها به شریک زندگی شان باشد.
بسیاری از خانم ها پس از تولد نوزاد به دلیل غریزه مادری، حساس 
بودن شرایط و شاید کم تجربگی ناچارند زمان زیادی از وقت و 
زندگی شان را صرف نگهداری از نوزاد کنند. این مسئله در کنار 
تغییرات فیزیکی و ضعف جسمانی، به هم خوردن تعادل هورمونی و 
بروز افسردگی زایمان، سبب می شود که مادر ناخواسته از توجه به 
برخی ابعاد دیگر زندگی زناشویی اش بازبماند، اگرچه این تغییرات 
تا حدی طبیعی است، اما در برخی خانواده ها تداوم چندهفته ای یا 
چندماهه این شرایط، منجر به ایجاد اختلاف و مشاجره بین زوج و 
گاهی فاصله بین آن ها می شود، زن ناخواسته نسبت به خودش و 

همسرش بی توجه یا کم توجه می شود. 
گاهی حتی به دلیل اینکه زمان زیادی را مشغول بچه داری است، 
وقتی برای خودش ندارد و همسرش هم در این فرایند به توقعاتش 
پاسخ مثبت نمی دهد و شروع به بهانه گیری و اعتراض می کند، 
در این میان مرد که یکسری توقعاتش برآورده نمی شود شروع به 
اعتراض می کند، اینجا است که نقطه آغاز تنش و ایجاد فاصله بین 

زن و شوهر شروع می شود.
نقشهمسریدراولویتاست

دکتر پروین خجسته، در این خصوص می گوید: درست است که 
با ورود فرزند عشق پدری و مادری اوج می گیرد و تمام هم  و غم 
زن و شوهر رسیدگی به بچه شان می شود، اما زوجی موفق هستند 

که بتوانند در این گیرودار ارتباط زناشویی و رابطه عاطفی شان را 
محکم نگه دارند. 

وی ادامه می دهد: نقش همسری شما نسبت به نقش جدیدتان 
در اولویت است، شما قبل از اینکه پدر یا مادر باشید، همسر هستید. 
فرزند شما نتیجه زندگی مشترک شما است و قرار نیست بین 

شما قرار بگیرد. 
را  اول تان  نقش  نتوانید  زمانی که  گوید:  می  روان شناس  این 
باید  آن گونه که  نقش دوم تان هم  از پس  ایفا کنید،  به خوبی 
برنمی آیید. خانم ها باید بدانند که موفقیت همه جانبه آن ها، در گرو 
توجه همیشگی به همسر و گرمی رابطه شان است، درست است 
که شما با به دنیا آوردن فرزند تجربه ای بسیار متفاوت و بزرگ را 
پشت سر گذاشته اید؛ تجربه ای که چند ماه تمام جسم و روان شما 
را درگیر کرده و دوره سخت و مهمی را پشت سر گذاشته اید، اما 
زمانی این تجربه موفق به نقطه نهایی و مطلوب خود می رسد که 

پس از گذشتن از روزهای نخست بارداری و بازگشت به شرایط 
طبیعی جسمی، شیوه ای در پیش بگیرید که همان توجه گذشته به 
همسرتان حفظ شود و عواملی مثل خستگی را بهانه ای برای توجه 
نکردن تان قرار ندهید!  وی می افزاید: قبول کنید که شما می توانید 
در عین اینکه مادری خوب هستید، همسر ایده الی هم باشید، اجازه 
ندهید که مشغله های مادری، علائق و حساسیت های همسرتان را 
از یادتان ببرد، از ابراز عشق کلامی به همسرتان غافل نمانید.،به او 
یادآوری کنید که نوزاد شیرین تان حاصل زندگی مشترک تان با او 

است که پیوندتان را محکم تر می کند.
دکتر خسته ادامه می دهد:  همسر شما باید بداند هیچ کسی 
حتی فرزندتان، نمی تواند شما را از وجود و محبت همسرتان بی نیاز 
کند و او همیشه تکیه گاه شما است. این جملات را از قلب تان به 
زبان بیاورید تا نتیجه اش را ببینید. همچون گذشته پیش از آمدن 
همسرتان به خانه، آراستگی های اوایل زندگی مشترک تان را حفظ 

کنید. به استقبال او بروید، حتی اگر کودک تان درحال گریه است. 
ترک او برای لحظاتی بسیار کوتاه مشکلی پیش نمی آورد.

کمیصبورباشید
دکتر خجسته با بیان اینکه فرایند بارداری و به دنیا آمدن بچه 
سخت و حساس است. از این رو طبیعی است که خانم ها با تغییرات 
خلقی و روانی و حتی فیزیکی شدیدی روبه رو شوند، می گوید: 
انتظار نمی رود که آقایان ماهیت این تغییرات را آن گونه که باید 
درک کنند، چون چنین شرایطی را فقط یک زن می تواند تجربه 
کند؛ اما آقایان می توانند با صبوری کمی به همسرشان فرصت دهند 
تا بتواند از پس اوضاع جدید بربیاید، این نکته را باید درنظر داشت 
که فرزند شما درصورتی می تواند آرام باشد و از سلامت جسمی 
و روانی مطلوبی برخوردار شود که مادرش شرایط امن و آرامی 
داشته باشد، این آرامش با همکاری و رفتارهای محبت آمیز شما 

تکمیل می شود. 
وی می افزاید: حضور مرد در خانه در اولین روزهای تولد نوزاد، 
می تواند سبب ایجاد آرامش در خانه شود؛ به شرط اینکه نقش 
حمایتی داشته باشد. حضور در کنار همسر، بیان اینکه شرایطش 
را درک می کنید، پرسیدن از خود او که به چیزی احتیاج دارد 
و چه کمکی می توانید به او بکنید، نگاه مستقیم به چشم هایش، 
بیان دوستت دارم و اطمینان دادن به او درباره اینکه باوجود بچه، 
جایگاهش در قلب شما به هیچ وجه تنزل پیدا نکرده است و... 
تأثیر عمیقی بر روابط شما دارد. دکتر خجسته ادامه می دهد: یک 
نکته مهم دیگر که می تواند رابطه زناشویی را پس از ورود نوزاد 
متزلزل کند، ایجاد حس حسادت همسر با توجه بیش  از حد به 
کودک است. بعضی والدین که می توان گفت هنوز به بلوغ فکری 
نرسیده اند، با مشاهده توجه همسرشان به نوزاد، احساس می کنند 
که فرزندشان جای آن ها را در قلب همسرش گرفته است! توجه 
به این احساس بی اساس می تواند رابطه آن ها را به شدت مخدوش 
کند. پدر و مادر به هیچ وجه نباید اجازه دهند که این تصورات در 
ذهن خود یا شریک زندگی شان نقش ببندد. زوج های جوان تحت 
هیچ شرایطی اجازه ندهند که این موضوع تحت الشعاع مسائل دیگر 

زندگی قرار بگیرد. 

تا به حال برایتان خواستگار آمده؟ اصلا شده یکی 
از همکارانتان یا مردهای فامیل از شما بپرسند که 
ها  این سوال  به  اگر جوابتان  دارید؟  ازدواج  قصد 
منفی است، تا به حال به این فکر کرده اید که چرا با 
وجود همه توانایی هایتان، هیچ وقت موقعیتی جدی 
برای ازدواج کردن سراغ شما نیامده؟  دکتر حسن 
عسگری فر، روانشناس می گوید اگر با گارد بسته با 
آدم ها رو به رو شوید و درهای ارتباط را ببندید، به 
این زودی از دنیای مجردها بیرون نخواهید آمد. از 
نظر او، برای ساختن یک زندگی موفق، قبل از هر 
چیز باید خودتان را بشناسید و در قدم بعد باید خود 
را با برداشتن گام های مناسب به آدم ها معرفی کنید.

خیالبافهستید؟
اصلی ترین مشکلی که باعث می شود تنها بمانید، 
منتظر نشستن برای آمدن یک مورد ویژه است. 
شمایی که به هیچ خواستگاری فکر نمی کنید تا 
مرد رویایی که از نظرتان هیچ وقت با او دچار مشکل 
برای  زیادی  ها  شانس  برسد،  راه  از  نخواهیدشد 

شناختن آدم ها را از دست می دهید. اگر آن قدر 
منتظر این مورد آرمانی هستید که هیچ خواستگاری 
را نمی پذیرید، بعید نیست که تنهایی تان از این 
هم طولانی تر شود.  در چنین شرایطی شما فرصت 
آشنایی با کسانی که می توانند همراه خوبی برایتان 
باشند را تنها به خاطر در نظر گرفتن معیارهای 
ظاهری از دست می دهید. وقتی در همان نگاه اول 
حکم می دهید که این مرد قطعا به درد من نمی 
خورد، و چشم هایتان را روی واقعیت های دیگری که 
می توانند تصمیم تان را تغییر دهند می بندید، زمینه 
را برای طولانی شدن تنهاییتان فراهم می کنید. 
اگر نمی خواهید گرفتار تنهایی همیشگی شوید و 
شریکی را برای زندگیتان پیدا کیند، از چنین پیش 
داوری هایی دست بردارید و فرصت بررسی بیشتر را 

از خودتان دریغ نکنید.
ریسکنمیکنید؟

شمایی که مدام می گویید این خواستگار بدنبود 
اما به دلم هم ننشست، خودتان را از فرصت بیشتر 

شناختن شخصیت حقیقی اش محروم می کنید. اگر 
گزینه هایی را که فکر می کنید ویژگی های مثبتی 
دارند، به خاطر کامل و بی عیب نبودن رد نکنید، 
قطعا زودتر همراهی را که در کنارش آرامش داشته 
باشید، پیدا خواهید کرد. واقعیت این است که تکیه 
بر ویژگی های ظاهری، نمی تواند چیزهای زیادی را 
در مورد شخصیت آدم ها با شما درمیان بگذارد. اگر 
احساس می کنیدفرد مقابلتان بخشی از معیارهایی 
نشست  توانید  می  دارد،  بوده  ذهنتان  در  که  را 
های خانوادگی برگزار کنید، با هم بیرون بروید و 
صحبت کنید و در چند جلسه، برای شناخت بیشتر 
شخصیتش تلاش کنید. اگر در جلسه اول هیچ 
سنخیتی میان خودتان و او نمی بینید، قطعا دلیلی 
برای بیشتر کردن ارتباط وجود ندارد؛ اما در صورتی 
که حداقل هایی را در وجودش می بنیید، باید فرصت 
آزمون و خطا را به وجود بیاورید و این گزینه را بیشتر 
بررسی کنید. شاید با شناخت بیشتر او، ایرادهایی که 
در ظاهر دلسردتان کرده بود، در نظرتان کمرنگ شود 
و احساس کنید این مرد همان کسی است که می 

توانید در کنارش خوشبخت شوید.
ازشکستنترسید

 تصور نکنید که اولین فردی که فرصت آشناشدن 
با او را به خودتان می دهید، باید آخرین مرد زندگی 
به  اول  نگاه  همان  در  نیست  قرار  شما  تانباشد. 
خواستگاری او جواب مثبت یا منفی دهید. بلکه باید 
به درخواستش برای آشنایی بیشتر پاسخ دهید و در 
صورتی که جوابتان بله بود، با برگزار کردن نشست 
های خانوادگی بیشتر و نشستن پشت میز گفت و 

گو، آینده این رابطه را مورد بررسی قرار دهید. 
در هر حال باید بپذیرید که قرار نیست کسی که 
برای شناختنش قدم بر می دارید، همان فردی باشد 
که یک عمر می خواهید در کنارش زندگی کنید. 
از اینکه بعد از چند روز یا چند هفته گفت و گو، 
احساس کنید این فرد به دردتان نمی خورد واهمه 
ای نداشته باشید و از این فرصت برای بیشتر کردن 
تجربیات و مهارت های ارتباطیتان استفاده کنید. 
شاید فردی که چند جلسه با او گفت و گو کرده اید، 

گزینه خوبی برای ازدواج نباشد، اما در جریان همین 
گفت و گوها، هم خودتان را بیشتر شناخته اید و 
هم معیارهای دقیق تری را برای بررسی گزینه های 

بعدی پیدا کرده اید.
خودتانرانمیشناسید؟

یکی از مشکلات اصلی که باعث ناکامی در روابط 
است.  فردی  های  مهارت  بودن  پایین  شود،  می 
زن و مردی که گمان می کنند باید همه ابزارهای 
آسایششان فراهم باشد تا تصمیم به ازدواج بگیرند، 
فرصت های زیادی را از دست می دهند. اگر شما 
تصور می کنید با کامل تر شدن و دست یافتن به 
موقعیت اجتماعی و اقتصادی بهتر، با گزینه های 
بهتری برای ازدواج رو به رو می شوید، در اشتباهید. 
 شما قبل از گرفتن هر تصمیمی، باید خودتان را 
بشناسید و بدانید که نه با رسیدن به موفقیت هایی 
که در ذهن دارید، بلکه در صورت بالا بودن مهارت 
های ارتباطیتان، می توانید با فردی از هر طبقه 
دیگری ازدواج کنید؛ اما پیش شرط این اتفاق، واقع 
بین بودنتان است. زنی که با وجود پایین بودن مهارت 
های ارتباطی، به خاطر زیبایی اش هوداران فراوانی 
دارد، به اشتباه تصور می کند که با هر کسی و در هر 
طبقه ای می تواند ازدواج کند؛ این است که همه آن 
هواداران، به دنبال ازدواج نیستند و کسی که قصد 
ازدواج کردن با او را دارد، وقتی از نزدیک با این فرد 
آشنا می شود و مهارت های ارتباطی اش را پایین 
می بیند، نظرش را تغییر می دهد؛ پس خودتان را 
بشناسید، از نقطه ضعف هایتان باخبر شوید و برای 

کمرنگ کردنشان تلاش کنید.
چراغهاراروشنکنید

 وقتی در روابط اجتماعی قرار می گیرید، تنها 
مهم نیست که شما احساس کنید یک نفر می تواند 
گزینه خوبی برای آشنایی باشد. اینکه شما بتوانید این 
احساس را به او هم منتقل کنید، اهمیت بیشتری 
دارد. نگران نباشید! قرار نیست از هنجارها و چارچوب 
هایی که به آن ها باور دارید فاصله بگیرید؛ اما باید 
پیش داوری های و ذهنیت های منفی خود را کنار 
بگذارید و با نشانه هایی به دیگران ثابت کنید که نظر 

منفی در مورد ازدواج ندارید.
کم نیستند کسانی که می گویند هیچ کس از 
آن ها خواستگاری نکرده و تا به حال هیچ موردی 
برای ازدواج سراغشان نیامده است. تفاوت آن ها 
با آدم هایی که همیشه گزینه هایی برای بررسی 
کردن دارند، چیست؟ به نظر می رسد تفاوت در 
برخوردهای اجتماعی این دو گروه است. آدم هایی 
که پیش فرضشان این است که در روابط عاطفی 
قرار است آسیب ببینند یا اینکه تصور می کنند لایق 
پذیرفته شدن نیستند، ناخودآگاه با گارد بسته به 
روابط اجتماعی وارد می شوند و این پیام را به دیگران 
می دهند که سراغ من نیایید؛ جواب من به شما 

منفی است.
کمکبگیرید

 اگر شما هم یکی از کسانی هستید که ناخودآگاه 
پیام های منفی به دیگران می فرستید و به خاطر 
همین تا امروز تنها مانده اید، چاره ای جز مراجعه 
به روان شناس و تحلیل باورها و شخصیتتان ندارید. 
روان شناس باید به شما بگوید چطور آدمی هستید و 
با اطلاعاتی که از او می گیرید، به خودشناسی دست 
پیدا می کنید. شاید با این تحلیل ها، مشخص شود 
که فرد ذاتا مضطربی هستید که میان خودتان و 
دیگران دیوار می کشید. شاید هم از آدم هایی باشید 
که سخت اعتماد می کنند اما وقتی به فردی بله می 
گویند به سرعت همه اطلاعات شخصی و خانوادگی 
شان را در اختیارش قرار می دهند. آدم هایی که نمی 
توانند اعتماد کنند، همیشه در معرض آسیب های 

عاطفی هستند.
یادتان نرود که ایجاد ارتباط قدم اول است و در 
طول یک رابطه، شما با نوسان های خلقی، رفتاری 
و هیجانی زیادی رو به رو خواهیدشد و با مشاهده 
این نوسان ها و ارزیابی واکنش های فرد مقابل، به 
شناختی در مورد او دست خواهید یافت؛ اما این 
شناخت در طول یک رابطه حاصل می شود. پس تا 
آن زمان به جای اینکه همه اطلاعات باارزش زندگی 
تان را به فرد مقابل بدهید، برای شناختنش و گرفتن 

اطلاعات از او تلاش کنید.

چطور با وجود فرزند زندگي پرشوري داشته باشیم؟ 

شــاد؛مثلروزهاياولازدواج

چرا تا به حال بخت تان باز نشده؟ 

فرمانده انتظامی دزفول  :

باند آدم ربایی در دزفول متلاشی شد 
فرمانده انتظامی دزفول گفت:در یک عملیات موفقیت آمیز ماموران پلیس آگاهی این 

شهرستان عوامل آدم ربایی را در کمتر از پنج ساعت شناسایی و دستگیر کردند. 
سرهنگ علی الهامی در تشریح عملیات شناسایی و دستگیری اعضای این باند آدم ربایی 
به ایرنا اظهارکرد: اعضای این باند یک مرد ۴۱ ساله را در یکی از مناطق حاشیه دزفول ربوده 
و متواری شدند.  وی افزود: در پی این اقدام یک تیم مجرب از ماموران پلیس آگاهی دزفول 
برای شناسایی متهمان و آزادی فرد گروگان تشکیل شد.  فرمانده انتظامی دزفول ادامه داد: 
با توجه به شناخت کامل ماموران از محل وقوع جرم و تحقیق و بررسی مشخص شد انگیزه 
این آدم ربایی اختلاف حساب بوده است.  وی افزود: در این راستا ماموران نیروی انتظامی 
با اقدام پلیسی گسترده و بکارگیری کلیه امکانات موفق شدند هویت و مخفیگاه سه نفر از 
عاملان این آدم ربایی را شناسایی و در عملیاتی ضربتی و غافلگیرانه در کمتر از پنج ساعت 
۲ نفر از آنان را دستگیر کنند.  سرهنگ الهامی گفت: نفر سوم این باند در یکی از جاده های 
ورودی دزفول فرد گروگان را رها کرده و متواری شد که تحت تعقیب است.  وی ادامه داد: 
متهمان، اختلاف حساب در زمینه خرید و فروش مواد مخدر را دلیل این اقدام عنوان کردند. 

طی سال جاری به وقوع پیوست؛

مرگ ۸ نفر در قم به علت گازگرفتگی
 معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های پزشکی قم از جان باختن هشت نفر از ابتدای 
آغاز فصل سرما تا کنون در قم خبر داد.  مهدی فراهانی، به تعداد مرگ های خاموش در 
استان قم اشاره کرد و گفت: هر ساله با افزایش فصل سرما و استفاده از وسایل گرمایشی 
مرگ هایی که به دلیل گار گرفتگی رخ می دهد افزایش می یابد. وی ادامه داد: از ابتدای فصل 
سرما تاکنون هشت نفر در استان قم فوت کرده اند که در یک مورد یک خانواده چهار نفره 
بر اثر گاز گرفتگی جان خود را از دست دادند. معاون مرکز مدیریت حوادث و فوریت های 
پزشکی قم ادامه داد: همچنین در این مدت ۴۲ نفر دچار کاهش سطح هوشیاری با درجات 
مختلف شده اند که برخی درمان سرپایی شده و برخی هم به بیمارستان منتقل شده اند. 
وی ادامه داد: در جدیدترین مورد رخ داد روز  جمعه یک خانواده پنج نفره در بخش کهک 

استان قم دچار گازگرفتگی به علت استفاده از ذغال چوب برای تولید گرما شدند.

رئیس کلانتری ۱۲۳ نیاوران :

سارق حرفه ای پایتخت به دام پلیس افتاد 
رئیس کلانتری ۱۲۳ نیاوران از دستگیری یک سارق حرفه ای خودرو و لوازم داخلی آن 
که در پرونده اش ۲۲ فقره سرقت ثبت شده است، خبر داد.  سرگرد حسین مافی گفت: 
در پی وقوع چند فقره سرقت خودرو و محتویات داخل آن در سطح حوزه استحفاظی این 
یگان، ماموران انتظامی این کلانتری، شناسایی و دستگیری سارق یا سارقان را در دستور 
کار خود قرار دادند. وی افزود: پس از انجام اقدامات اطلاعاتی و گشتزنی های هدفمند، یک 
سارق سابقه دار در این خصوص شناسایی و تحت نظر قرار گرفت که پس از مسجل شدن 
جرایم وی، با هماهنگی مقام قضائی این متهم بازداشت شد. سرگرد مافی ادامه داد: متهم 
در تحقیقات و بازجویی های انجام گرفته به جرم خود مبنی بر ۲۲ فقره سرقت خودرو و 

سرقت لوازم داخلی آن اعتراف کرد.






